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Egyelőre nem sikerült kezelni a krónikus ápolóhiányt 

 
Hogy az alulfizetettség mit is jelent az ellátás szintjén, jól érzékeltetik az ágazati 
foglalkoztatási adatok, derül ki a Magyar Hang összeállításából. 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) korábbi felmérése szerint 
mindössze 55 ezer regisztrált szakdolgozó van, és 24–25 ezer ápoló hiányzik az 
egészségügyi ellátás rendszeréből. Magyarországon valamivel több, mint hat 
ápoló jut ezer lakosra, addig Németországban 12, Svájcban 16. A szakdolgozók 
átlagéletkora nálunk ötven év körül alakul, s közülük a legtöbben már a 
szakközépiskola elvégzése után, 17–18 évesen elkezdtek dolgozni, így a 
nyugdíjba vonuláshoz szükséges negyven év munkaviszonyt 6–8 éven belül 
elérik. A dolgozók többsége másod-, harmad-, negyedállást is vállal, hogy a 
családfenntartáshoz elegendő pénzhez jusson, ennek következtében egy év alatt 
átlagosan 14 hónapnyi munkát végez el egy ápoló. 
 
Irinyi Tamás, a MESZK Csongrád-Csanád megyei elnöke a Magyar Hangnak 
kifejtette: a szakdolgozók (ápolók, asszisztensek) többsége középfokú 
képesítéssel rendelkezik, ez alapján a D és E fizetési kategóriába tartoznak, 
bruttó kezdőbérük 218 ezer, illetve 234 ezer forint, ami nettó 145–155 ezer 
forintot jelent. De jelentős számban vannak az egészségügyben olyan 
munkakörök, amelyek a B és C fizetési kategóriába tartoznak, ahol a kezdő bruttó 
bér 187 584 és 212 ezer forint, ez nettóban 124 600, illetve 141 ezer forint. Ebbe 
a besorolásba tartoznak például a beteghordók. És nem ők a leginkább 
alulfizetettek, a szociális ágazatban dolgozók többségére – például az 
idősotthonok alkalmazottjaira – ugyanis nem vonatkozik az egészségügyi 
bértábla, esetükben a mindenkori minimálbér az irányadó. Ez jelenleg bruttó 161 
ezer, nettó 107 ezer forint. 
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Szakmai elismerések a MESZK tudományos 

kongresszusán 
 
Siófokon, a MESZK VII. Szakdolgozói Tudományos Kongresszusának 
nyitónapján a szakmai kamarai munka elismeréseként adtak át díjakat. 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara az egészségügy területén kifejtett 
kiemelkedő szakmai és közösségépítő szakdolgozói tevékenység elismeréseként 
2006-ban Szakmai Díj-at alapított. Az elismerés annak a kamarai tagnak 
adományozható, aki hivatásának képviseletével az egészség megőrzése, 
betegségek megelőzése, az ápolás, gondozás, betegellátás terén magas 
színvonalú, példaértékű eredményt ért el, és kimagasló teljesítményével 
hozzájárult az egészségügyi ellátás és a szakdolgozói tevékenység fejlesztéséhez. 
A helyi és területi szervezetek javaslatára, az Országos Kitüntetési Bizottság 
véleményezésével, az Országos Elnökség jóváhagyásával ez évben is 21 fő 
részére került átadásra az elismerés. 
 
2020-BAN SZAKMAI DÍJAT KAPTAK: 
BÁCS-KISKUN megyéből: CSERÉNYI MÁRIA –Bács-Kiskun Megyei Oktatókórház I. 
Belgyógyászat Kardiológia Osztály (Kecskemét), vezető ápoló 
BARANYA megyéből: KAIZER MELINDA –Pécsi Tudományegyetem Klinikai 
Központ Szülészeti és Nőgyógyászati Klinika (Pécs), szülésznő 
BORSOD-ABAÚJ-ZEMPLÉN megyéből: BUJDOSÓ EMERENCIA – Edelényi Szociális 
Szolgáltató Központ (Edelény), védőnő; MESZK Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 
Területi Szervezet Etikai Bizottság, tag 
BÉKÉS megyéből: ANDÓ GYÖRGYNÉ – Békés Megyei Központi Kórház Dr. Réthy 
Pál Tagkórház Sürgősségi Betegellátó Osztály (Békéscsaba), ápoló 
BUDAPESTI szervezettől: SZŰTSNÉ BÁRDOS GYÖNGYVÉR ERZSÉBET – Dél-pesti 
Centrumkórház - Országos Hematológiai és Infektológiai Intézet (Budapest), 
telephelyi vezető ápoló 
CSONGRÁD megyéből: MÉSZÁROS ANDREA – SZTE I. sz. Belgyógyászati Klinika 
Infektológiai Osztály (Budapest), ápoló 
FEJÉR megyéből: PÉNZES MÁRTA – Fejér Megyei Szent György Egyetemi Oktató 
Kórház Központi Fizioterápia és Gyógytorna (Székesfehérvár), vezető 
gyógytornász; MESZK Országos Szakmai Tagozati Tanácsadó Testület, tag 
GYŐR-MOSON-SOPRON megyéből: HORVÁTHNÉ NAGY SZIDÓNIA – Petz Aladár 
Megyei Oktató Kórház Központi Aneszteziológiai és Intenzív Terápiás Osztály 
(Győr), mb. vezető ápoló; MESZK Győr-Moson-Sopron Megyei Területi Szervezet, 
fekvőbeteg ellátásért felelős alelnök 
HAJDÚ-BIHAR megyéből: NAGYNÉ BOJTÉ ANDREA – Debreceni Egyetem Klinikai 
Központ Kardiológiai és Szívsebészeti Központ Kardiológia (Debrecen), ápoló; 
MESZK Hajdú-Bihar Megyei Területi Szervezet Etikai Bizottság, elnök 

http://medicalonline.hu/kitekinto/cikk/szakmai_elismeresek_a_meszk_tudomanyos_kongresszusan
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HEVES megyéből: ELŐHÁZI IRÉN – Bugát Pál Kórház, Invazív Mátrix Osztály 
(Gyöngyös), osztályvezető ápoló; MESZK Heves Megyei Területi Szervezet, 
járóbeteg ellátási alelnök 
JÁSZ-NAGYKUN-SZOLNOK megyéből: BARÁTH ÁGNES MARIANN – Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Hetényi Géza Kórház-Rendelőintézet Csecsemő és Gyermek 
Osztály Újszülött részleg, részlegvezető főnővér; MESZK Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Területi Szervezet Választási Bizottság, elnök 
KOMÁROM-ESZTERGOM megyéből: HOLUP ILONA – Szent Borbála Kórház 
(Tatabánya), osztályvezető főnővér; MESZK Komárom-Esztergom Megyei 
Területi Szervezet, elnök 
NÓGRÁD megyéből: NÁDUDVARI TÜNDE – Szent Lázár Megyei Kórház-
Rendelőintézet Aneszteziológiai és Intenzívterápiás Osztály (Salgótarján), 
főnővér 
PEST megyéből: SZEMERÉDI MÁRIA – Toldy Ferenc Kórház és Rendelőintézet, 
intenzív szakápoló, ápolási igazgatóhelyettes 
SOMOGY megyéből: REICHERTNÉ PFEIFFER GYÖNGYI – Somogy Megyei Kaposi 
Mór Oktató Kórház Szülészeti és Nőgyógyászati Osztály (Kaposvár), szakdolgozói 
vezető; MESZK Somogy Megyei Területi Szervezet Számvizsgáló Bizottság, elnök 
SZABOLCS-SZATMÁR-BEREG megyéből: DR. KRUPPA JÓZSEFNÉ – Felső-Szabolcsi 
Kórház (Kisvárda), osztályvezető ápoló; MESZK Országos Felnőtt Ápolási Szakmai 
Tagozati Tanácsadó Testület Szaktanácsadó tag 
TOLNA megyéből: KOCSIS JÓZSEFNÉ – Tolna Megyei Balassa János Kórház 
Szülészet és Nőgyógyászati Osztály (Szekszárd), szülésznő; MESZK Tolna Megyei 
Területi Szervezet korábban működő Szülésznői Szakmai Tagozat, megyei vezető 
VAS megyéből: SZABÓ GABRIELLA – Markusovszky Egyetemi Oktatókórház – 
Onkológiai Gondozó (Szombathely), szakasszisztens; MESZK Vas megyei Területi 
Szervezet járóbeteg ellátási alelnök 
VESZPRÉM megyéből: BAKOS JULIANNA – Csolnoky Ferenc Kórház Pszichiátriai 
Centrum Sümeg (Sümeg), pszichiátriai szakápoló; MESZK Veszprém Megyei 
Területi Szervezet Pszichiátriai Szakmai Tagozat, területi képviselő 
ZALA megyéből: KERCSMARICSNÉ KÖVENDI IBOLYA – nyugalmazott 
intézetvezető, egészségügyi menedzser, jelenleg a MESZKZala Megyei Területi 
Szervezet Etikai Bizottsági tag 
 
ORSZÁGOS SZERVEZET ELNÖKSÉG döntése alapján: TÓTH IBOLYA – 
nyugalmazott főosztályvezető, Emberi Erőforrások Minisztériuma Egészségügyi 
Ágazati Humánerőforrás és Ápolásügyi Főosztály 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara 2014-ben új elismerést hozott létre 
azon tisztségviselői, ügyintéző szervei nem tisztségviselő tagjai, képviseleti 
szervei tagjai munkájának méltatására, akik emberi magatartásukkal, szakmai 
elkötelezettségükkel példaképül állíthatók, valamint társadalmi 
érdekérvényesítő tevékenységükkel, helytállásukkal méltán vívták ki kollégáik és 
a társadalom elismerését, és ezzel növelték a MESZK presztízsét. A MESZK-ért 
Díj Varga Gyöngyvér iparművész által készített üvegplasztika oklevéllel együtt 
kerül átadásra. 
 



2020-BAN MESZK-ÉRT DÍJAT KAPTAK: 
CSÉPLEŐ VIKTÓRIA – Nagykőrösi Rehabilitációs Szakkórház és Rendelőintézet 
(Kecskemét), ápolási igazgató, MESZK Felügyelő Bizottsági tag 
SZERECZ ZSUSZANNA – Nagyatádi Kórház, ápolási igazgató; MESZK Somogy 
megyei Területi Szervezet, Etikai Bizottság elnök 
POGONYINÉ KISS IRÉN – MESZK Heves Megyei Területi Szervezet, elnök 
NAGY GÉZA – MESZK Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Kórházak és Egyetemi 
Oktatókórház, ápolási igazgató; MESZK Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Területi 
Szervezet, elnök 
DR. JUHÁSZNÉ BORDÁCS VERONIKA - Szent Pantaleon Kórház és Rendelőintézet 
(Dunaújváros), vezetőápoló; MESZK Fejér Megyei Területi Szervezet, 
Fekvőbeteg-ellátásialelnök 
MENNER LÁSZLÓNÉ – Vaszary Kolos Kórház (Esztergom), osztályvezető főnővér; 
MESZK Komárom-Esztergomi Területi Szervezet, területi Oktatási Bizottság elnök 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara a szakmai tagozat ellátási területén 
kifejtett kiemelkedő szakmai és közösségépítő szakdolgozói tevékenység 
elismeréseként „Tagozatért Díj” elnevezéssel díjat ad át. Az elismerés annak a 
kamarai tagnak adományozható, aki az általa képviselt tagozat munkájában 
kiemelkedő tevékenységet végez, hozzájárul szakmai tagozatának fejlődéséhez, 
elismeréséhez. A TAGOZAT-ért Díj Varga Gyöngyvér iparművész által készített 
üvegplasztika oklevéllel együtt kerül átadásra. 
 
TAGOZAT-ÉRT DÍJAT KAPTAK 2020-BAN: 
BAKÓNÉ BODNÁR KATALIN –Debreceni Egyetem Klinikai Központ, 
Bőrgyógyászati Klinika, egészségnevelő-egészségügyi ügyvitelszervező 
(Debrecen); MESZK Egészségügyi Szervezői Szakmai Tagozat 
TAKÁCS ISTVÁN –Debreceni Egyetem Klinikai Központ Felnőtt Pszichiátria 
(Debrecen), mb. osztályvezető ápoló 
VALKÁR CSABÁNÉ (SHAFFER IRÉN) –Fejér Megyei Szent György Egyetemi Oktató 
Kórház Radiológia Osztály (Székesfehérvár), vezető asszisztens; MESZK Fejér 
Megyei Területi Szervezet Képalkotó Diagnosztikai Szakmai Tagozat, vezető 
EÖRDÖGH ZOLTÁNNÉ –Péterfy Kórház-Rendelőintézet Országos Traumatológiai 
Intézet (Budapest), vezető asszisztens; MESZK Asszisztensi Szakmai Tagozat, 
vezető 
BEDNÁR ANDRÁS LAJOSNÉ –Fejér Megyei Gesztenyés Egyesített Szociális 
Intézmény Dr. Leel Őssy Lóránt Otthona (Budapest), telephelyvezető ápoló; 
MESZK Országos Felnőtt Ápolás Szakmai Tagozat, tagozatvezető helyettes 
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MESZK-kampány a pályaválasztás előtt állóknak 

 
Ugyanez megjelent:  
medicalonline.hu: Ismét elindult a szakdolgozók pályaválasztási kampánya 
 
2020-ban is tovább folytatja az egészségügyi hivatást népszerűsítő országos 
kampányát a szakdolgozói kamara. 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara, közreműködve a Life Time Média 
Kft-vel 2020-ban is tovább folytatja az egészségügyi hivatást népszerűsítő 
országos kampányát. Az előző évek hagyományát követve ismét megjelenünk 
papír alapú magazinunkkal. Ezzel elsősorban a szülők és az általános és 
középiskolai tanárok ismereteit szeretnénk bővíteni az egészségügyi szakképzés 
technikumi rendszeréről, valamint az egészségtudományi felsőoktatásban rejlő 
további lehetőségekről. Mindezen információkat a Kamara hivatalos folyóirata, 
a HIVATÁSUNK Pályaválasztás 2021 címen megjelenő különszámban adjuk közre 
25 ezer példányban - tudatta közleményben a köztestület. 
 
Mint írták, a tavalyi kampány tapasztalati alapján döntöttünk úgy, hogy idén 
sokkal nagyobb hangsúlyt kívánunk fordítani az egyes szakmaterületeken 
dolgozó fiatalok személyes vallomásainak kidolgozására, hiszen ők képesek a 
leghitelesebben megszólítani a jövő generációit. Ők azok, akik saját példáikon 
keresztül tudják pályaválasztásukat, munkájukat népszerűsíteni. Ezen elvárások 
alapján születettek meg az új filmjeink is. Olyan, az egészségügyi hivatást 
népszerűsítő interjúk készültek el, melynek bemutatását ismét az iskolai tanév 
kezdetére időzítette a Kamara azzal a céllal, hogy a 2020/2021-es tanévben a 
most még iskolapadban ülő, a pályaválasztás előtt álló fiataloknak, a következő 
generációnak bemutassák a szakdolgozói munka érdekes és izgalmas világát. Az 
egyenként másfél perces interjúkban öt fiatal szakdolgozó vall hivatásáról, 
pályájáról és hívja a fiatalokat az egészségügy területére. Ezen kisfilmekben 
laboratóriumi diagnosztika, védőnői ellátás, valamint a népegészségügyi 
felügyelői terület mellet az idős- és a sürgősségi ápolás területén tevékenykedő 
szakemberek közreműködésével szólunk a pályaválasztókhoz. Kamarai 
magazinunk elektronikus változatát évek óta nagy sikerrel adjuk közre. 
 
Korábbi tapasztalatinkat felhasználva készült el a HIVATÁSUNK lap 
különszámának lapozható, elektronikus verziója is. E kampányunkra kialakított 
honlap és közösségi felület segíti a következő félév területi és országos szintű 
pályaválasztási rendezvényeit és programjait, ahol a fiatalok figyelmét az 
egészségügyi hivatásra kívánjuk felhívni - áll a közleményben. 
  

https://weborvos.hu/hirek/meszk-kampany-a-palyavalasztas-elott-alloknak-261721
http://medicalonline.hu/eu_gazdasag/cikk/ismet_elindul_a_szakdolgozok_palyavalasztasi_kampanya


2020.09.16. 

offline, Szerző: Rózsa Melinda 

Gyógyszertári Praktikum Novum Gyógyszertári 

szakasszisztensi gondolatok járvány idején. 



2020.09.23. 

hang.hu, Szerző: Bodacz Péter 

Megvan, hány orvos és ápoló jut a lélegeztetőgépek mellé 

az intenzív osztályokra 

 
(…) EGY ÁPOLÓ ÁTLAGOSAN ÉVENTE 14 HÓNAPNYI MUNKÁT TELJESÍT 
 
A járványügyi védekezés szempontjából kulcsfontosságú adatokért a szakmai 
kamaráknál, így a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamaránál (MESZK), 
valamint a Magyar Orvosi Kamaránál (MOK) érdeklődtünk. A MESZK 
megkeresésünkre közölte, a koronavírus-járvány hazai kitörése óta, vagyis az 
elmúlt bő fél évben mindössze néhány tucattal emelkedett az intenzív terápiás 
szakápolók száma. Márciusban országosan 1970 szakembert tartott nyilván a 
kamara, ez a szám szeptember közepére 2005-re emelkedett. A szervezet szerint 
további közel ezer fővel növekedett az OKJ-s ápolói és diplomás ápolók (BSc) 
köre. A kamara tájékoztatása szerint az Emberi Erőforrások Minisztériuma 
(Emmi) a járvány kitörésekor bekérte a létszámra vonatkozó adatokat a 
kamarától. 
 
A MOK lapunk kérdéseire adott válasza szerint szeptember 17-én összesen 2022 
aneszteziológus, intenzív terápiás szakorvos rendelkezett a munka végzésének 
feltételét is jelentő kamarai tagsággal. A MOK közölte továbbá, hogy az Emmi 
nem kért tőlük az állományra vonatkozó adatokat. 
 
Hogy körülbelül kétezer intenzív terápiás szakápoló és nagyjából ugyanennyi 
szakorvos hány súlyos, altatást, gépi lélegeztetést igénylő beteg ellátására képes 
és meddig, nehéz megmondani. Ami biztos, hogy a hazai ellátórendszer már 
régóta csúcsra járatja humánerőforrásban meglévő tartalékokat. A szakdolgozói 
kamara adatai szerint egy ápoló átlagosan évente 14 hónapnyi munkát teljesít, 
az orvosok által végzett túlmunka jelentőségét pedig mi sem mutatja jobban, 
mint hogy a MOK az erről szóló szerződések tömeges felmondását helyezte 
kilátásba, ha a kormány belátható időn belül nem rendezi az orvosok bérét. 
 
Némi támpontot adhat ugyanakkor a jogszabályi környezet: az egészségügyi 
szolgáltatások nyújtásához szükséges szakmai minimumfeltételekről szóló 
rendelet pontosan rögzíti, hogy az intenzív osztályok (ITO II és ITO III, tartós 
altatási osztály) üzemeltetéséhez milyen személyi feltételeket kell biztosítani a 
hét minden napján, 0-24 órában. Eszerint az ITO II kategóriában egy 
aneszteziológusra (illetve felügyelet mellett dolgozó rezidensre) négy, míg az ITO 
III-on három beteg jut. Túlmunka nélkül (havi 168 óra munkával) számolva tehát 
a meglévő (szakvizsgával rendelkező) orvosállomány durván 2000-2700 beteg 
intenzív ellátására elegendő. 
 

https://hang.hu/author/bodacz-peter/
https://hang.hu/belfold/2020/09/23/megvan-hany-orvos-es-apolo-jut-a-lelegeztetogepek-melle-az-intenziv-osztalyokon/
https://hang.hu/belfold/2020/09/23/megvan-hany-orvos-es-apolo-jut-a-lelegeztetogepek-melle-az-intenziv-osztalyokon/


A minimumfeltételeket rögzítő rendelet szerint ugyanakkor az intenzív terápiás 
ellátásban lényegesen több nővérre van szükség, mint orvosra. ITO II osztályon 
egy beteget – az osztály ágyszámától függően – 1,5-2 nővér lát el. Az ápolók egyik 
felének intenzív szakápolónak kell lennie, a másik felét diplomás ápolók és 
segédápolók teszik ki. ITO III-on tíz betegre 23 (tehát betegenként 2,3) ápoló jut, 
ebből 12-nek intenzív terápiás szakápolónak kell lennie. (Tartós lélegeztetési 
osztályon hasonló a helyzet.) 24 órás ellátás mellett, az ápolók esetében is 168 
órás havi munkavégzést alapul véve a jelenlegi intenzív terápiás szakápoló-
kapacitás alaphangon mindössze 400-550 beteg szakszerű ellátását teszi 
lehetővé. 
Ha tehát igaz, hogy a MESZK már tavasszal közölte a kormánnyal, hogy körülbelül 
kétezerre tehető az az ápolói állomány, amely képzettségénél fogva tisztában 
van azzal, mit kell egy intenzív osztályos betegellátás során csinálni és hogy ez a 
szűk keresztmetszet az intenzív terápiás ellátásban, akkor még inkább 
eltúlzottnak látszik a 16 ezer darabos lélegeztetőgép-beszerzés. (…) 
 

2020.09.29 

vg.hu 

A kormány húsz százalékkal emel az egészségügyi 

szakdolgozók fizetésén 

 
Novemberben húsz százalékkal emeli a kormány az ápolók és az egészségügyi 
szakdolgozók fizetését, azon az 500 ezer forinton kívül, amit még a nyáron 
biztosított az egészségügyi dolgozók számára – mondta az Emberi Erőforrások 
Minisztériumának (Emmi) parlamenti államtitkára kedden Maglódon. (…) 
  

https://www.vg.hu/kozelet/egeszsegugy-kozelet/a-kormany-husz-szazalekkal-emel-az-egeszsegugyi-szakdolgozok-fizetesen-3103804/
https://www.vg.hu/kozelet/egeszsegugy-kozelet/a-kormany-husz-szazalekkal-emel-az-egeszsegugyi-szakdolgozok-fizetesen-3103804/


2020.10.01. 

24.hu, Szerző: Benke Ágnes 

De hogyan lesz több ápoló és orvos az intenzív osztályokon 

a második hullámban? 
 
(…) Nőtt az ápolók létszáma 
 
A tavaszi veszélyhelyzet kihirdetésekor 1970 volt az intenzív terápiás szakápolók 
létszáma, a két héttel ezelőtt lehívott adatok szerint pedig jelenleg 2003-an 
dolgoznak ebben a munkakörben. Jóval nagyobb mértékben nőtt viszont az 
ápolói összlétszám, ami fél év alatt közel ezer fővel, 69 ezerre duzzadt – 
ismertette az adatokat Balogh Zoltán, a MESZK elnöke.  
 
Szerinte az előző évek hasonló időszakában regisztrált 5–600-as növekedéséhez 
képest a mostani jelentősnek mondható, és nem csak annak köszönhető, hogy 
erre az időszakra esik a képzések befejezése, illetve az ösztöndíjak kifutása. Az 
elnök valószínűnek tartja, hogy a bérfelzárkózási program egyre több ápolót 
csábít vissza a szociális ágazatból az egészségügybe, de a járvány miatti határzár, 
sőt a brexit is hatással lehetett a létszámgyarapodásra. 
 
Ami az intenzív ápolást illeti, arra Balogh Zoltán szerint sem alkalmas mindenki. 
Egy krónikus osztály ápolója nem valószínű, hogy bírná az intenzíves tempót, ami 
különösen gépi lélegeztetett betegnél szerinte is jelentős: folyamatos a sürgés-
forgás, szigorú protokollok vannak arra, mit hogyan kell tenni, állítani, leszívni, 
bekötni, megmérni. Nem véletlen, hogy az intenzivisták nagy része az 50 alatti 
korosztályból kerül ki. 
 
Az intenzíves ápolók képzésének meghatározott és szigorú elméleti, illetve 
gyakorlati követelményei vannak. Viszont az, hogy gépi lélegeztetett beteg 
ellátásában szakavatottan működjön közre egy olyan OKJ-s vagy főiskolát végzett 
szakember, akinek eddig nem ez volt a specialitása, az teljes mértékben 
elképzelhető. Át lehet képezni, be lehet tanítani, fel lehet készíteni őket – véli a 
MESZK elnöke. (…) 

  

https://24.hu/belfold/2020/10/01/intenziv-osztaly-orvos-apolo-latszam-lelegeztetogep-koronavirus-masodik-hullam/
https://24.hu/belfold/2020/10/01/intenziv-osztaly-orvos-apolo-latszam-lelegeztetogep-koronavirus-masodik-hullam/


2020.10.01. 

vg.hu, Szerző: Koncsek Rita 

Kilencezer állás folyamatosan betöltetlen 

 
(…) Az ápolói életpályamodell koncepciója már tavaly összeállt, egyelőre a 
megvalósítás ütemezése és a pénzügyi erőforrások biztosítása várat magára – 
mondta a Világgazdaságnak Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói 
Kamara elnöke. (…) 
 

2020.10.01. 

weborvos.hu 

Az egészségügyiek iránti szolidaritást is kikezdi a járvány 

 
(…) Egyértelműen látszik, hogy a koronavírus-járvány miatti fokozódó feszültség 
az egészségügyre is mindjobban kihat, miközben a benne dolgozók sem kevésbé 
frusztráltak, ráadásul egyre leterheltebbek – mondta a növekedés.hu 
megkeresésére a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) elnöke. 
Mint Balogh Zoltán rámutatott: bár az egészségügy most nem állt le, sok esetben 
ott is csak előzetes bejelentkezéssel, vírustesztet követően fogadják a 
pácienseket, ahová eddig nem kellett ilyesmi, nehézkes tehát az ellátáshoz jutás 
folyamata, még a háziorvoshoz is időpontot kell foglalni. 
 
A kórházi betegekhez nem járhatnak be a hozzátartozók, ami nem csak az 
előbbiek elszigeteltségét, de a frusztrációt is fokozza, miközben az ápoló 
személyzettől még nagyobb helytállást kíván, hogy a betegek ápolása mellett a 
családtagok telefonjait is fogadják, ami – tekintettel a nővérhiányra – sok 
esetben fizikai lehetetlenség. 
 
Mindeközben sok helyütt a koronavírusos betegek ellátását is biztosítani kell, 
ami ugyan már rutinszerűen megy, mégis kétségkívül plusz feladat, ami elvileg 
plusz embereket kívánna, ehelyett – első körben – belső átszervezéssel 
igyekeznek megoldani a helyzetet. Úgy, hogy az ápolók döntő többsége nő, akik 
családanyaként, idős szüleiket gondozva ugyanúgy aggódnak a fertőzés miatt, 
mint bárki. 
 
A MESZK elnöke hozzátette: az, hogy az egészségügyet ismét a politikai 
csatározások színhelyévé tették, még tovább nehezíti a helyzetet, holott most ha 
lehet, még nagyobb összefogásra lenne szükség, mint tavasszal. (…) 
 
 
 
 
 

https://www.vg.hu/vilaggazdasag/kilencezer-allas-folyamatosan-betoltetlen-3096542/
https://weborvos.hu/lapszemle/az-egeszsegugyiek-iranti-szolidaritast-is-kikezdi-a-jarvany-262276


2020.10.01. 

novekedes.hu, Szerző: Haiman Éva  

Az egészségügyiek iránti szolidaritást is kikezdi az 

elhúzódó járvány 

 
Egyértelműen látszik, hogy a koronavírus-járvány miatti fokozódó feszültség az 
egészségügyre is mindjobban kihat, miközben a benne dolgozók sem kevésbé 
frusztráltak, ráadásul egyre leterheltebbek – mondta a növekedés.hu 
megkeresésére a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) elnöke. 
Mint Balogh Zoltán rámutatott: bár az egészségügy most nem állt le, sok esetben 
ott is csak előzetes bejelentkezéssel, vírustesztet követően fogadják a 
pácienseket, ahová eddig nem kellett ilyesmi, nehézkes tehát az ellátáshoz jutás 
folyamata, még a háziorvoshoz is időpontot kell foglalni. 
 
A kórházi betegekhez nem járhatnak be a hozzátartozók, ami nem csak az 
előbbiek elszigeteltségét, de a frusztrációt is fokozza, miközben az ápoló 
személyzettől még nagyobb helytállást kíván, hogy a betegek ápolása mellett a 
családtagok telefonjait is fogadják, ami – tekintettel a nővérhiányra – sok 
esetben fizikai lehetetlenség. 
 
Mindeközben sok helyütt a koronavírusos betegek ellátását is biztosítani kell, 
ami ugyan már rutinszerűen megy, mégis kétségkívül plusz feladat, ami elvileg 
plusz embereket kívánna, ehelyett – első körben – belső átszervezéssel 
igyekeznek megoldani a helyzetet. Úgy, hogy az ápolók döntő többsége nő, akik 
családanyaként, idős szüleiket gondozva ugyanúgy aggódnak a fertőzés miatt, 
mint bárki. 
 
A MESZK elnöke hozzátette: az, hogy az egészségügyet ismét a politikai 
csatározások színhelyévé tették, még tovább nehezíti a helyzetet, holott 
most ha lehet, még nagyobb összefogásra lenne szükség, mint tavasszal. 
Akkor ráadásul az emberek egy fokozatos pozitív irányú változást éreztek a 
járványban, látni vélték a végét, most egyre rosszabb hírek jönnek, nem csak 
itthonról. 
 
Az Országos Mentőszolgálat kommunikációs vezetője, Győrfi Pál szerint, ha 
változott is az emberek hangulata, a mentőket továbbra is tisztelik és becsülik. – 
Tavasszal valami egészen elképesztő társadalmi támogatást tapasztalhattunk 
meg minden értelemben, ami fantasztikus érzés volt. Aztán jött a nyár, mindenki 
élni kezdte az életét és jóllehet a szakemberek előre jelezték, hogy még 
korántsem vagyunk túl a járványon, az emberek egy jó része ebben 
reménykedett. 
 

 

https://novekedes.hu/elemzesek/az-egeszsegugyiek-iranti-szolidaritast-is-kikezdi-az-elhuzodo-jarvany
https://novekedes.hu/elemzesek/az-egeszsegugyiek-iranti-szolidaritast-is-kikezdi-az-elhuzodo-jarvany


2020.10.02. 

medicalonline.hu 

Életpályamodell: koncepció van, ütemterv és pénz nincs 
  
Az ápolói életpályamodell koncepciója már tavaly összeállt – mondta 
a Világgazdaságnak Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói 
Kamara (MESZK) elnöke. 
 
Az első fél évben az intenzív szakápolók és az összes ápoló száma is nőtt a 
szakdolgozói kamara nyilvántartása szerint, de sokkal nagyobb lett a PCR-
szűrések, a helyszínek és a kórházi betegek száma, ráadásul az egészségügyi 
dolgozók közül is egyre többen fertőződnek meg – mondta Balogh Zoltán, a 
kamara elnöke a Világgazdaságnak adott interjújában. 
A pandémia előtt legalább nyolc-kilencezer álláshely volt folyamatosan 
betöltetlen, a helyzet az elnök szerint azóta nem sokat változott, de nincs 
frissebb ágazati adat. Arra akérdésre, hogy enyhíti-e a feszültséget, hogy 
novemberben 20 százalékkal nő az ápolók bére, Balogh Zoltán úgy válaszolt, a 
MESZK helyesen döntött, amikor 2016-ban megállapodott a többlépcsős, kisebb 
emelésekkel működő felzárkóztató programról, mert határozottan érezhető az 
alapilletmények növekedése, ami kiszámítható és biztos jövőképet mutat a 
szakdolgozóknak. 
A MESZK által szorgalmazott életpályamodellről szóló, tavaly megkezdett 
egyeztetések a koronavírus-járvány miatt leálltak Emmi egészségügyi 
államtitkárságával – válaszolt kérdésre a kamara vezetője, hozzátette azonban, 
hogy a koncepció már a múlt évben összeállt, de a megvalósítás ütemezése és a 
pénzügyi erőforrások biztosítása még várat magára. 
  
A szakképzés átalakításáról szóló felvetésre Balogh Zoltán azt mondta, az új 
szakképzési koncepció nem szünteti meg az egészségügyi képzéseket. A kétéves, 
középiskola utáni tanulmány befejeztével, a szervezett ágazati alapvizsgát 
követően, a harmadik, illetve a negyedik technikumi év után jut szakmához a 
tanuló az iskolarendszerű, államilag támogatott képzésben. Erre épülnek majd a 
szintén állami támogatású szakápolói programok, amelyek korábbiak 
önköltségesek voltak. 

  

http://medicalonline.hu/eu_gazdasag/cikk/eletpalyamodell__koncepcio_van__utemterv_es_penz_nincs
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karcfm.hu- Hangoló, Szerző: Forgács Marietta 

hanganyag:  
https://www.mixcloud.com/karcfm/folyamatosan-nő-ez-egészségügyi-
szakdolgozók-száma-hangoló-2020-10-02-1/ 

 
Folyamatosan nő az egészségügyi szakdolgozók száma 

 
Márciushoz képest mintegy ezerrel több ápoló van a rendszerben – mondta a 
Hangolóban az Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke. Dr. Balogh Zoltán 
kiemelte: a létszámnövekedés egyik oka a 2016-ban kezdődött 
bérfelzárkóztatási program, mely során idén novembertől újabb 20 százalékkal 
nő az egészségügyi szakdolgozók bére. Ehhez járul még hozzá a koronavírus-
járvány miatt bevezetett diplomamentő program, melynek révén sokan most 
vehették át oklevelüket és tudtak a képzettségüknek megfelelően elhelyezkedni. 
Balogh Zoltán elmondása szerint a levelező képzésben résztvevő hallgatónak 
körülbelül 90 százaléka az országos képzési jegyzékben szereplő korábbi 
végzettséggel dolgozott az egészségügyben, de nem az ápolás területén. Most 
viszont, hogy átvehette ápolói és védőnői diplomáját, a szakképzettségének 
megfelelően helyezkedhet el. 
 
A szakdolgozói kamara emellett továbbra is kampányol amellett, hogy a 
továbbtanulás előtt álló fiataloknak, szüleiknek és a pedagógusoknak vonzóvá 
tegye az egészségügyet, ezért kiadványaikon keresztül is jelen vannak az 
iskolákban és a közösségi médiában. Balogh Zoltán a Hangolóban úgy 
fogalmazott: a bérfelzárkóztatási program jó indok arra, hogy miért válassza az 
egészségügyet alaki. E folyamat mostani, hatodik fázisnak köszönhetően 
mostanra a nemzetgazdasági átlagot elérve dolgozhat egy országos képzési 
jegyzékben szereplő ápoló, tehát aki a szakképzésből jön ki és az 
egészségtudomány választja az a diplomás minimálbérhez közeli, vagy azt 
meghaladó pénzért tevékenykedhet. 
 
Az oktatási intézményekbe belépéskor elrendelt kötelező testhőmérséklet 
méréssel kapcsolatban az Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke azt mondta, 
hogy a betegek gyermekek kiszűrésében, különös tekintettel a fiatalabb 
diákoknál megkerülhetetlen a szülő felelőssége! Javaslata szerint érdemes már 
otthoni körülmények között ellenőrizni a gyermeket, hogy ne az iskolában 
derüljön ki, ha esetleg nem vehet részt az oktatásban. 

  

https://www.mixcloud.com/karcfm/folyamatosan-nő-ez-egészségügyi-szakdolgozók-száma-hangoló-2020-10-02-1/
https://www.mixcloud.com/karcfm/folyamatosan-nő-ez-egészségügyi-szakdolgozók-száma-hangoló-2020-10-02-1/
https://karcfm.hu/archiv/folyamatosan-no-ez-egeszsegugyi-szakdolgozok-szama-hangolo-2020-10-02/


2020.10.04. 

hvg.hu 

Béremelést követelnek az egészségügyi szakdolgozók 

 

Ugyanez megjelent:  
beol.hu: A szakdolgozók béremelésével kezdte az egészségügyi bérek rendezését 
a kormány 
vg.hu: Az orvosokéhoz hasonló béremelést kérnek az ápolók 
magyarnarancs.hu: Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara: Ne csak az 
orvosok bérét emeljék!  
blikk.hu: Egészségügyi szakdolgozói kamara: ne csak az orvosok bérét emeljék! 
szeged.hu: Egészségügyi szakdolgozói kamara: ne csak az orvosok bérét 
emeljék! 
 
 
Az orvosi bérek emeléséhez illeszkedő nagyságrendű, 1,9 szorzójú 
bérrendezést kérnek az egészségügyi szakdolgozók. 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara azt kéri a kormánytól, hogy 2021-
ben is legyen minimum 50 százalékos szakdolgozói béremelés, ami  folytatódjon 
2022-ben, illetve 2023-ban az orvosi bérrendezés ütemezésével és mértékével 
megegyező módon. 
 
Prioritásnak tartják a mielőbbi jelentős pótlékalap-emelést,  havi 20 ezer 
forintról legalább 50 ezer forintra. Ez a folyamatos munkarendben dolgozó, 
közfeladatokat ellátók megbecsülését és a jelentős feladatvállalás elismerését 
jelentené. 
 
A szervezet közleménye szerint ugyancsak jogos igény az alapellátásban dolgozó 
szakdolgozók részéről, hogy az egyszeri illetménykiegészítéshez hasonlóan ők is 
az egészségügyi bértábla alá tartozzanak. 
 
A kamara szerint a 2020-2022 közötti időszakra vonatkozó bérfelzárkóztató 
programjavaslatot a Covid-járvány napjainkra felülírta. Közleményük szerint, 
ha nem akarjuk, hogy a közvetlen betegágy mellett, valamint a terápiás és a 
diagnosztikai területeken tevékenykedő mintegy 55 ezer egészségügyi 
szakdolgozó száma tovább csökkenjen, a további tárgyalások kiindulási alapja a 
2020. november 1-től érvényes egészségügyi szakdolgozók illetmény-, illetve 
bértáblája legyen. 

  

https://hvg.hu/itthon/20201004_Beremeles_kovetelnek_az_egeszsegugyi_szakdolgozok
https://www.beol.hu/orszag-vilag/a-szakdolgozok-beremelesevel-kezdte-az-egeszsegugyi-berek-rendezeset-a-kormany-3094978/
https://www.beol.hu/orszag-vilag/a-szakdolgozok-beremelesevel-kezdte-az-egeszsegugyi-berek-rendezeset-a-kormany-3094978/
https://www.vg.hu/kozelet/egeszsegugy-kozelet/az-orvosokehoz-hasonlo-beremelest-kernek-az-apolok-3115153/
file:///C:/Users/kommunikacio/Desktop/Magyar%20Egészségügyi%20Szakdolgozói%20Kamara:%20Ne%20csak%20az%20orvosok%20bérét%20emeljék!
file:///C:/Users/kommunikacio/Desktop/Magyar%20Egészségügyi%20Szakdolgozói%20Kamara:%20Ne%20csak%20az%20orvosok%20bérét%20emeljék!
https://www.blikk.hu/aktualis/belfold/egeszsegugyi-szakdolgozoi-kamara-beremeles-koveteles/zt1bx85
https://szeged.hu/hirek/37515/egeszsegugyi-szakdolgozoi-kamara-ne-csak-az-orvosok-beret-emeljek
https://szeged.hu/hirek/37515/egeszsegugyi-szakdolgozoi-kamara-ne-csak-az-orvosok-beret-emeljek


2020.10.05. 

medicalonline.hu 

A MESZK a kirendelésről 

 
Kéréseket fogalmazott meg a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara 
Országos Elnöksége az egészségügyi ellátás bármely területén foglalkoztatott 
szakdolgozókat érintő kirendeléssel, a betegellátás operatív és szakmai 
kérdéseivel kapcsolatban. (…) 
 

2020.10.05. 

weborvos.hu 

MESZK: a szakdolgozói bérfelzárkóztatást is felülírta a 

COVID! 

 
Határozott kérésünk, hogy 2021-ben is legyen szakdolgozói béremelés 
(minimum 50%), mely jelenleg nincs betervezve. 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara Országos Elnöksége – tapasztalva 
az aktív fertőzöttek számának jelentős emelkedését a Covid-19 járványban – úgy 
érzékeli, hogy egyre nagyobb fizikai és pszichés terhelés nehezedik kollégáinkra, 
ami már veszélyezteti a betegés a dolgozói biztonságot. A bizonytalan jövőkép 
rendkívüli feszültségeket okoz a szakdolgozói közösségekben - áll a MESZK 
Országos Elnökség rendkívüli ülésének 50/2020. (10.04.) számú határozatában, 
melyet vasárnap este juttattak el szerkesztőségünkhöz. (…) 
 
  

http://medicalonline.hu/eu_gazdasag/cikk/a_meszk_a_kirendelesrol
https://weborvos.hu/egeszsegpolitika/meszk-a-szakdolgozoi-berfelzarkoztatast-is-felulirta-a-covid-262372
https://weborvos.hu/egeszsegpolitika/meszk-a-szakdolgozoi-berfelzarkoztatast-is-felulirta-a-covid-262372


2020.10.05. 

infostart.hu 

Már kedden szavazhatnak az orvosok béremeléséről - a 

nap hírei 

 
Az orvosokéval arányos béremelést tartanak szükségesnek a szakdolgozók 
körében is érdekvédelmi szervezetek. Soós Adrianna, a Független Egészségügyi 
Szakszervezet elnöke az InfoRádióban fontosnak nevezte az orvosok 
béremelését, azonban az intézkedés elégedetlenséget váltott ki a többi 
munkavállaló körében.  
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara azt követeli, hogy a további 
tárgyalások kiindulási alapja a novembertől érvényes bértábla legyen. Az Emberi 
Erőforrások Minisztériuma úgy reagált: a kormány a szakdolgozók béremelésével 
kezdte az egészségügyi bérek rendezését. 
 

2020.10.05. 

nepszava.hu, Szerző: Danó Anna 

Szolgálatba helyeznék az egészségügyet 

 

Komoly meghökkentést keltett az orvosok rendkívüli béremelését megalapozó 
új szolgálati törvény hétfőn parlament elé terjesztett szövege az érdekeltek 
körében. Az ugyanis az ágazat foglalkoztatási viszonyait teljes egészében át 
kívánja alakítani és leginkább a fegyveres testületek működéséhez tenné 
hasonlóvá az egészségügyet.  
 
A beterjesztett törvény szövege még az orvosi kamarát is meglepte és ők is – 
akárcsak az érintett szakdolgozói kamara – három-négy órát kaptak arra, hogy 
beküldjék véleményüket. A szakdolgozói kamara részéről egyértelmű volt az 
elutasítás hiszen míg az orvosok legalább béremelést, ők most semmit nem 
kapnak a foglalkoztatási körülményeik teljes átalakításáért cserébe. Bár az 
Emberi Erőforrások Minisztériuma (Emmi) utóbb egy közleményben hosszasan 
magyarázta, hogy a szakdolgozóknál éve óta folyik egy bérfejlesztés, ez nyilván 
nem gyógyír a váratlan korlátozásokra.(…) 
 

2020.10.05. 

klubradio.hu, 107-114 perc 

Reggeli gyors 

 
hanganyag: http://adas.klubradio.hu/adas?hanganyag_id=13253 

  

https://infostart.hu/belfold/2020/10/05/mar-kedden-szavazhatnak-az-orvosok-beremeleserol-a-nap-hirei
https://infostart.hu/belfold/2020/10/05/mar-kedden-szavazhatnak-az-orvosok-beremeleserol-a-nap-hirei
https://nepszava.hu/3094438_szolgalatba-helyeznek-az-egeszsegugyet/
https://meszk.hu/hirek.aspx?nid=101419&cid=32#101419
https://www.klubradio.hu/archivum/reggeli-gyors-2020-oktober-05-hetfo-0600-13253
http://adas.klubradio.hu/adas?hanganyag_id=13253


2020.10.05. 

168ora.hu 

Visszadobta a kormány bértábla-javaslatát a Magyar 

Orvosi Kamara 

 
Ugyanez megjelent: 
pestihirlap.hu: Nemet mondott az orvoskamara a kormány javaslatára 
 
(…) Évtizedes szerzett jogokat venne el a kormány a most a kamarák elé tárt 
törvénymódosítási javaslattal - állapítja meg a Magyar Egészségügyi 
Szakdolgozói Kamara (MESZK) az egészségügyi szolgálati jogviszonyról szóló 
törvénytervezetéről a portál értesülése szerint. 
 
Válaszlevelében a MESZK kategorikusan kijelenti, hogy nem támogatja az 
előterjesztést, mint írják, félő, hogy az új szabályok bevezetése az orvosi és 
szakdolgozói humánerőforrás hiány miatt ellehetetlenítik egyes intézmények 
működését, hiszen a többes jogviszony kérdése jelentősen szigorodik. (…) 
 

2020.10.05. 

alfahír.hu Szerző: Nagy Béla Ádám 

Egészségügyi Kamara: "A bizonytalan jövőkép rendkívüli 

feszültségeket okoz a szakdolgozók körében"  

 

(…) Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) az orvosi bérek 
emeléséhez illeszkedő és nagyságrendű bérrendezést tart szükségesnek a 
szakdolgozók körében is a bérfeszültség elkerülése érdekében - írja 
közleményében a szervezet. 
 
Mint írják: a koronavírus-fertőzöttek számának jelentős emelkedése miatt egyre 
nagyobb fizikai és pszichés terhelés nehezedik kollégáikra, ami már veszélyezteti 
a beteg- és a dolgozói biztonságot. (…) 

  

https://168ora.hu/itthon/mok-bertabla-visszadobta-kormany-192764
https://168ora.hu/itthon/mok-bertabla-visszadobta-kormany-192764
https://pestihirlap.hu/2020/10/05/nemet-mondott-az-orvoskamara-a-kormany-javaslatara/
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2020.10.06. 

budapesttimes.hu 

Nurses demand similar wage hike to doctors’ 

 

 

2020.10.06. 

infostart.hu 

Egy orvosszakszervezet komolyabb gondokat lát az eü-

béremelés fonákján 

 

A MESZK megjegyzései 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) vasárnap kiadta 
állásfoglalását az orvosbéremeléssel kapcsolatban, melyben üdvözli az orvosi 
bérek emelésére vonatkozó kormányzati támogatottságot. "A fentiekben 
megfogalmazottak alapján jogos igényként merül fel tagjaink részéről az orvosi 
bérek emeléséhez illeszkedő nagyságrendű és elvű (1,9 szorzójú) bérrendezés." 
Mégpedig azért, mert a 2016-os alapon számolt bérfelzárkóztatási programot a 
koronavírus-járvány miatti terhelés felülírta. 2021-ben így a szakdolgozói 
béremelésnek minimum 50 százalékosnak kell lennie a követelés szerint, a 
további emelésnek pedig az orvosi béremeléshez kell igazodnia a "határozott 
kérés" szerint. 
 
 

https://www.budapesttimes.hu/hungary/nurses-demand-similar-wage-hike-to-doctors/
https://infostart.hu/belfold/2020/10/06/egy-orvosszakszervezet-komolyabb-gondokat-lat-az-eu-beremeles-fonakjan
https://infostart.hu/belfold/2020/10/06/egy-orvosszakszervezet-komolyabb-gondokat-lat-az-eu-beremeles-fonakjan


2020.10.06. 

hungarytoday.hu 

Ministry: Health-care Workers to See 72% Pay Rise by 

2022 

 

The wage hikes initiated by the government in the health-care sector in 2018 will 
result in a 72 percent wage increase for health-care workers by 2022, the human 
resources ministry said on Monday. 
 
Responding to a statement by the MESZK employees’ chamber, the ministry said 
that over the past six years the government had done more to help health-care 
workers than any past administration. 

 

2020.10.06. 

eurativ.com, Szerző: Sarantis Michalopoulos, Daniel Eck, Sam Morgan 

No Brexit deal risks terrorism in Northern Ireland 
 
Meanwhile, the wages of nurses and other skilled healthcare employees should 
be increased at a similar rate as the recently announced salary hike for doctors, 
trade union MESZK has said. In a statement, the union said that healthcare staff 
was overburdened both physically and mentally due to the coronavirus 
pandemic, and warned that it could compromise their own security, and that of 
patients’. “An uncertain outlook has resulted in extreme tension among staff,” 
the statement said. 
  

https://hungarytoday.hu/ministry-health-care-workers-to-see-72-pay-rise-by-2022/
https://hungarytoday.hu/ministry-health-care-workers-to-see-72-pay-rise-by-2022/
https://hungarytoday.hu/doctors-chamber-wage-hike-agreement-government-historic/
https://www.kormany.hu/hu/emberi-eroforrasok-miniszteriuma
https://www.euractiv.com/section/politics/news/no-brexit-deal-risks-terrorism-in-northern-ireland/


2020.10.05. 

vg.hu 

A parlament előtt az egészségügyi dolgozók béremelése 

 
Az országgyűlés előtt az egészségügyi dolgozók bérrendezéséről szóló 
törvényjavaslat. Dr. Kásler Miklós emberi erőforrások 
miniszterének előterjesztése szerint 

• az orvos, 

• szakorvos, 

• fogorvos, 

• szakfogorvos, 

• gyógyszerész, 

• szakgyógyszerész, 

• továbbá a kormány rendeletében meghatározott munkakörben 
foglalkoztatott, egyéb, nem egészségügyi egyetemi végzettséggel, 

• valamint nem egészségügyi egyetemi végzettséggel 
 
és egészségügyi felsőfokú szakirányú szakképesítéssel rendelkező egészségügyi 
szolgálati jogviszonyban álló személy illetmény,- illetve bértábláját a következők 
alapján határozzák meg: (…) 

  

https://www.vg.hu/kozelet/egeszsegugy-kozelet/a-parlament-elott-az-egeszsegugyi-dolgozok-beremelese-3115993/
https://www.parlament.hu/irom41/13174/13174.pdf


2020.10.06. 

weborvos.hu 

Válaszolt az EMMI a szakdolgozói kamarának 

 

Idén novemberben 20 százalékkal emelkedik az ápolók és az egészségügyi 
szakdolgozók fizetése, 2022 januárjától pedig újabb, 30 százalékkal. 
A kormány az elmúlt hat évben olyan jelentős lépéseket tett az egészségügyi 
szakdolgozók anyagi megbecsüléséért, amire azt megelőzően még nem volt 
példa - írta közleményében az Emberi Erőforrások Miniszériuma a Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói Kamara állásfoglalására reagálva. 
 
A 2018-ban indított béremelési programnak köszönhetően négy lépcsőben, 
összességében 72 százalékkal emelkedik 2022-ig az egészségügyi szakdolgozók 
fizetése. A kormány 2019-ben 8 százalékos előrehozott szakdolgozói béremelést 
hajtott végre, amelybe már a védőnők is bekerültek - tették hozzá. 
A közleményben emlékeztettek arra, hogy az idén januári, további 14 százalékos 
fizetésemelésben már megközelítőleg 81 ezer szakdolgozó és körülbelül 
négyezer védőnő részesült. 
 
Idén novemberben további 20 százalékkal emelkedik az ápolók és az 
egészségügyi szakdolgozók fizetése, 2022 januárjától pedig újabb, 30 százalékos 
béremelésben részesülnek, így 2022-re egy ápoló átlagosan a két és félszeresét 
fogja keresni annak, mint amennyit 2016 előtt keresett - jegyezték meg. 
Az Emmi a kormány kiemelt céljának nevezte, hogy minden egészségügyi 
dolgozónak kiszámíthatóbb megélhetési és előmeneteli lehetőséget biztosítson, 
ezzel is megköszönve helytállásukat, azt, amit a koronavírus terjedésének 
megakadályozásáért és a magyar emberek egészségének védelméért tesznek. 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) hétfőn a kamara 
honlapján közzétett közleményben azt írta, az orvosi bérek emeléséhez 
illeszkedő és nagyságrendű bérrendezést tart szükségesnek a szakdolgozóknál is. 
Úgy fogalmaztak, a koronavírus-fertőzöttek számának jelentős emelkedése 
miatt egyre nagyobb fizikai és pszichés terhelés nehezedik kollégáikra, ami már 
veszélyezteti a beteg- és a dolgozói biztonságot. A bizonytalan jövőkép rendkívüli 
feszültségeket okoz a szakdolgozók körében - közölték. 

  

https://weborvos.hu/egeszsegpolitika/valaszolt-az-emmi-a-szakdolgozoi-kamaranak-262393


2020.10.06. 

index.hu, Szerző: Forgács Marietta 

Széthúzó erő a bérrendezés az egészségügyben 
 
(…) Legalább 50 százalékos béremelés kellene 
 
A bizonytalan jövőkép rendkívüli feszültségeket okoz a szakdolgozói 
közösségekben – ezt már a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara Országos 
Elnöksége nyilatkozta számunkra. 
 
A MESZK javaslata, hogy 2021-ben legalább 50 százalékos szakdolgozói 
béremelés történjen, mely jelenleg nincs betervezve, és ez folytatódjon 2022-
ben, illetve 2023-ban is – az orvosi bérrendezés ütemezésével és mértékével 
megegyező módon. 
 
IDŐSZERŰ A PÓTLÉKRENDSZER FELÜLVIZSGÁLATA IS, EZÉRT JAVASOLJUK, HOGY 
A JELENLEGI HAVI 20 EZER FORINTRÓL LEGALÁBB 50 EZERRE EMELJÉK A 
PÓTLÉKALAPOT. EZ A PÉNZÜGYI RENDEZÉS AZ EGÉSZSÉGÜGYBEN DOLGOZÓK 
MEGBECSÜLÉSÉT ÉS A JELENTŐS FELADATVÁLLALÁS ELISMERÉSÉT JELENTENÉ 
 
– írja a Balogh Zoltán vezette szakszervezet. 

  

https://index.hu/belfold/2020/10/06/szethuzo_ero_a_berrendezes_az_egeszsegugyben/


2020.10.06. 

atv.hu 

"Azt hittük, hogy szolidárisan együtt képviseljük 

kollégáinkat" - nyílt levelet küldött az egészségügyi 

szakdolgozói kamara az orvoskamarának 

 
"Azt hittük, hogy szolidárisan együtt képviseljük kollégáinkat" - nyílt levelet 
küldött az egészségügyi szakdolgozói kamara az orvoskamarának 
Az orvoskamarához intézett nyílt levélben fejezte ki csalódottságát az 
egészségügyi szolgálati jogviszonyról szóló törvénnyel kapcsolatban a Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK). 
 
"Ezidáig azt hittük, hogy szolidárisan együtt képviseljük az egészségügyi dolgozó 
kollégáinkat. Most sajnos csalódottságunknak kell hangot adni. Reméljük, a 
Magyar Orvosi Kamara szolidaritást vállal velünk, nem fogadja el ilyen formában 
a törvényt és semmi esetre sem vesz részt a megvalósításában" - olvasható az 
MTI-hez kedden eljuttatott dokumentumban. Emlékeztettek arra, hogy a 
törvénytervezet véleményezésére mindössze négy órája volt a köztestületüknek, 
amely a dokumentumot nem támogatta.Hozzátették, az elutasítás oka 
alapvetően nem a törvény mellékletében megjelentetett orvosi bértábla, hanem 
a joganyagban leírt elvárások, követelmények, amelyek szerintük a szakdolgozók 
számára előnytelen helyzetet vetítenek előre, és kedvezőtlen hatást gyakorolnak 
az egészségügyi ellátórendszer számos területére, bizonytalanná téve a 
betegellátást. 
 
Balogh Zoltán MESZK-elnök az orvosi kamara elnökének, Kincses Gyulának 
címzett nyílt levélben azt írta, olyan jelentős módosítások találhatóak a 
jogviszonyra vonatkozóan, amelyek alapjaiban változtatják meg a szakdolgozók 
foglalkoztatásának gyakorlatát. Félő, hogy ezek a szakdolgozói humánerőforrás-
hiány miatt ellehetetlenítik egyes intézmények működését, hiszen a többes 
jogviszony kérdése jelentősen szigorodik. 
A magyar szakdolgozói kar jelentős része másod-, sőt harmadállás együttes 
fenntartásával tudja biztosítani azt az anyagi biztonságot, amit jogosan 
követeltek együtt a korábbi tárgyalásokon - tette hozzá. 
A MESZK úgy véli, a bérrendezés ilyen egyoldalú formában és ütemezésben - a 
foglalkoztatás korlátozásokkal kiegészítve - tömeges megélhetési nehézségeket, 
pályaelhagyást, sőt országelhagyást eredményezhet. 
 
Kiemelték: a hazai ellátórendszer fenntartása, valamint a koronavírus-járvány 
leküzdése nemcsak a magyar orvosok helytállásának köszönhető, hanem 
valamennyi egészségügyi dolgozónak és a szociális ellátásban dolgozóknak. 
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A kamara szerint az egészségügyi szakdolgozók rendkívül méltánytalan helyzetbe 
kerülhetnek, ha egyeztetés nélkül 2021-ben megszűnik a közalkalmazotti 
jogviszonyuk. 

 

2020.10.06. 

atv.hu, 10:36-13:21 

ATV Híradó  

Videós tartalom: http://www.atv.hu/videok/video-
20201006-atv-hirado-2020-10-06 
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2020.10.06. 

napi.hu, Szerző: Szepesi Anita 

Orvosi béremelés: nyílt levelet írtak a szakdolgozók az 

orvoskamarának 

 

Ugyanez megjelent: 
blikk.hu: Nyílt levélben fordult az egészségügyi szakdolgozói kamara az orvosi 
kamarához 
szeretlekmagyarorszag.hu: Nyílt levelet írt az egészségügyi szakdolgozói kamara 
az orvoskamarának: remélik, hogy szolidaritást vállalnak velük 
kuruc.info: A szakdolgozói kamarának nem tetszik az egészségügyi szolgálati 
jogviszonyról szóló törvény 
profitline.hu: Az egészségügyi szakdolgozói kamara az orvoskamarához fordult  
168ora.hu: Szolidaritást kérnek az egészségügyi szakdolgozók az orvosoktól  
hirado.hu: Csalódottságát fejezte ki a MESZK 
hírklikk.hu: Az egészségügyi szakdolgozói kamara nyílt levélben fordult az 
orvoskamarához 
merce.hu: MESZK: az egészségügyi dolgozók bérrendezése ilyen formában 
tömeges országelhagyáshoz vezethet!  
weborvos.hu: A szakdolgozók nyílt levelet írtak az orvosi kamarának 
telex.hu: Csalódtak az egészségügyi szakdolgozók 
alfahír.hu: Az egészségügyi szakdolgozók nem élnek meg a másod- harmadállás 
nélkül, csalódottan írtak Kincses Gyulának 
 
 
Nyílt levélben fordult a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) 
Kincses Gyulához, a Magyar Orvosi Kamara (MOK) elnökéhez az egészségügyi 
jogállásról, benne az orvosi béremelésről szóló, viharos gyorsasággal elfogadott 
törvény miatt. 
 
Orvosok béremelése: egyhangúlag már meg is szavazta a parlament (frissítve) 
A MESZK az előterjesztés megismerése után, már tegnap hangot adott annak 
véleményének, hogy a joganyag által leírt elvárások, követelmények a 
szakdolgozói kar számára alapvetően előnytelen helyzetet vetítenek előre, 
kedvezőtlen hatást gyakorolnak az egészségügyi ellátórendszer számos 
területére, a betegellátás bizonytalanná válik miatt. A szervezet ezért nem is 
támogatta a törvényjavaslatot. 
 
Indoklásuk szerint a jogszabályban olyan jelentős módosítások találhatóak a 
jogviszonyra vonatkozóan, amelyek alapjaiban változtatják meg a szakdolgozók 
foglalkoztatásának gyakorlatát.  Az ilyen egyoldalú formában és ütemezésben 
megvalósuló bérrendezés pedig a foglalkoztatás korlátozásokkal kiegészítve 
tömeges megélhetési nehézségeket, pályaelhagyást, sőt országelhagyást 
eredményezhet. 
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Kiemelik, hogy az orvosok mellett több mint százezer szakdolgozó becsülettel 
végzi feladatát, sokszor nincs mellettük orvos, sem rezidens, egyedül állnak helyt 
a végeken. Úgy vélik, a hazai ellátórendszer fenntartása, valamint a koronavírus 
világjárvánnyal való sikeres megküzdés nemcsak és kizárólag a magyar orvosok 
helytállásának köszönhető, hanem valamennyi egészségügyi dolgozónak és 
egészségügyben, valamint a szociális ellátásban dolgozónak. 
 
Az új törvénnyel az egészségügyi szakdolgozók rendkívül méltánytalan helyzetbe 
kerülhetnek, amennyiben egyeztetés nélkül 2021-ben megszűnik 
közalkalmazotti jogviszonyuk - hívja fel a figyelmet nyílt levelében a MESZK. 
 
A MOK elnökéhez fordulva azt írják: 
 
Ez idáig azt hittük, hogy szolidárisan együtt képviseljük az egészségügyi dolgozó 
kollégáinkat. Most sajnos csalódottságunknak kell hangot adni. Reméljük a 
Magyar Orvosi Kamara szolidaritást vállal velünk, nem fogadja el ilyen formában 
a törvényt és semmi esetre sem vesz részt a megvalósításában! 
 

2020.10.06. 

index.hu, Szerző: Matsinhe Dénes Joao 

A szakdolgozók szerint tömeges felmondásokhoz vezethet 

az orvosi béremelés 

 
A szakdolgozók jelentős része másod- és harmadállást is kénytelen vállalni, így 
most elfogadott egészségügyi törvény munkaerőhiányt okozhat a 
betegellátásban és nehezíti az ápolók megélhetését. 
 
A bérrendezés csak az orvosoknak kedvez, egyoldalú formájában tömeges 
megélhetési nehézségeket, pályaelhagyást, sőt kivándorlást eredményezhet a 
szakdolgozók körében – írja a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara 
(MESZK), amely az orvosi kamarához intézett nyílt levélben fejezte ki 
csalódottságát az egészségügyi szolgálati jogviszonyról szóló törvénnyel 
kapcsolatban.  
 
Ez idáig azt hittük, hogy szolidárisan együtt képviseljük az egészségügyi dolgozó 
kollégáinkat. Most sajnos csalódottságunknak kell hangot adni. Reméljük, a 
Magyar Orvosi Kamara szolidaritást vállal velünk, nem fogadja el ilyen formában 
a törvényt és semmi esetre sem vesz részt a megvalósításában 
 
– olvasható az MTI-hez kedden eljuttatott közleményben. 
 
Emlékeztettek arra, hogy a törvénytervezet véleményezésére mindössze négy 
órája volt a köztestületüknek, amely a dokumentumot nem támogatta. 

https://index.hu/belfold/2020/10/06/az_apolok_csalodtak_az_orvosi_kamaraban_hogy_nem_allt_ki_mellettuk/
https://index.hu/belfold/2020/10/06/az_apolok_csalodtak_az_orvosi_kamaraban_hogy_nem_allt_ki_mellettuk/


Hozzátették: az elutasítás oka alapvetően nem a törvény mellékletében 
megjelentetett orvosi bértábla, hanem a joganyagban leírt elvárások, 
követelmények, amelyek szerintük a szakdolgozók számára előnytelen helyzetet 
vetítenek előre, és kedvezőtlen hatást gyakorolnak az egészségügyi 
ellátórendszer számos területére, bizonytalanná téve a betegellátást. 
 
Balogh Zoltán MESZK-elnök az orvosi kamara elnökének, Kincses Gyulának 
címzett nyílt levélben azt írta: olyan jelentős módosítások találhatók a 
jogviszonyra vonatkozóan, amelyek alapjaiban változtatják meg a szakdolgozók 
foglalkoztatásának gyakorlatát. Félő, hogy ezek a szakdolgozói humánerőforrás-
hiány miatt ellehetetlenítik egyes intézmények működését, hiszen a többes 
jogviszony kérdése jelentősen szigorodik. 
 
A magyar szakdolgozói kar jelentős része másod-, sőt harmadállás együttes 
fenntartásával tudja biztosítani azt az anyagi biztonságot, amit jogosan 
követeltek együtt a korábbi tárgyalásokon 
 
– tette hozzá a MESZK elnöke. A szakdolgozók úgy vélik, a bérrendezés ilyen 
egyoldalú formában és ütemezésben – a foglalkoztatási korlátozásokkal 
kiegészítve – tömeges megélhetési nehézségeket, pályaelhagyást, sőt 
országelhagyást eredményezhet. Kiemelték:  
 
A HAZAI ELLÁTÓRENDSZER FENNTARTÁSA, VALAMINT A KORONAVÍRUS-
JÁRVÁNY LEKÜZDÉSE NEMCSAK A MAGYAR ORVOSOK HELYTÁLLÁSÁNAK 
KÖSZÖNHETŐ, HANEM VALAMENNYI EGÉSZSÉGÜGYI DOLGOZÓNAK ÉS A 
SZOCIÁLIS ELLÁTÁSBAN DOLGOZÓKNAK. 
 
A kamara szerint az egészségügyi szakdolgozók rendkívül méltánytalan helyzetbe 
kerülhetnek, ha egyeztetés nélkül 2021-ben megszűnik a közalkalmazotti 
jogviszonyuk. 

  



2020.10.06. 

hungarytoday.hu, Szerző: Kaszás Fanni 

Despite Historic Rise, Bill re: Doctors’ Salaries Consists of 

‘Unacceptable’ Points, says Medical Chamber 
 

(…) Nurses ask for same hike in wage scale 
 
At the same time, healthcare trade union MESZK said that the wages of nurses 
and other skilled healthcare employees should be increased by a similar extent 
as the recently announced salary hike for doctors. 
 
The union welcomed the government’s plans to increase doctors’ pay, but 
demanded that the sector’s other employees should be given a hike of at least 
50% in 2021, to be continued in 2022 and 2023 following “the same timing and 
scale” as in the case of doctors. (…) 
 

2020.10.06. 

infostart.hu 

Megszavazta a parlament az orvosok béremeléséről szóló 

törvényt – Hírösszefoglaló 

 

Egyhangúlag megszavazta a parlament az orvosok jelentős mértékű, többlépcsős 
béremeléséről szóló törvényt. A bérrendezés január 1-jén kezdődik és három 
lépcsőben valósul meg. Az intézkedés érinti az orvosokat, fogorvosokat, 
gyógyszerészeket, továbbá az egészségügyi szolgálati jogviszonyban 
foglalkoztatottakat.  
A jogszabály büntethetővé teszi a hálapénzt, emellett rendelkezik arról, hogy a 
jövőben állami vagy önkormányzati szolgáltatónál csak egészségügyi szolgálati 
jogviszonyban lehet dolgozni. Támogatták az ellenzéki pártok az orvosok 
béremelését, de hasonló intézkedést követeltek az összes egészségügyi dolgozó 
esetében.  
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara az orvoskamarához írt nyílt 
levélben fejezte ki csalódottságát. 
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2020.10.06. 

hvg.hu 

Méltánytalannak érzi a szakdolgozó kamara az orvosok 

béremelését kimondó törvényt 

 

Ugyanez megjelent: 
nepszava.hu: Sokk lett a terápiából – Okafogyottá tették a régen várt 
orvosbéremelés feletti ünneplést 
hazipatika.com: „Nehéz helyzetbe kerülhetnek az egészségügyi szakdolgozók” 
szeged.hu: Csalódottak az egészségügyi szakdolgozók: nyílt levelet írtak az 
orvoskamarának 
weborvos.hu: Aggodalom a kirendelés és áthelyezés miatt 
medicalonline.hu: Okafogyottá tették az orvosbéremelés feletti ünneplést 
mandiner.hu: MESZK: A bérrendezés csak az orvosoknak kedvez 
 
Arra kérik a Magyar Orvosi Kamarát, hogy legyen velük szolidáris, és nem 

vegyen részt az orvosok számára jelentős béremeléssel járó törvény 

megvalósításában. 

Alig négy órájuk volt véleményezni, de nem csak ezért nem támogatta a Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) az egészségügyi szolgálati 
jogviszonyról szóló törvényt. A szakdolgozói kamara nyílt levélben fordult a 
Magyar Orvosi Kamarához, aminek elnökétől azt kérik, hogy vállaljon velük 
szolidaritást, ne fogadja jelenlegi formájában a törvényt, és “semmi esetre sem” 
vegyen részt a megvalósításában. 
 
A MESZK-nek - mint írták a hvg.hu-hoz is eljuttatott nyílt levélben - nem az orvosi 
bértáblával van gondjuk, hanem azzal, hogy az új törvény nem teszi lehetővé a 
szakdolgozói kar számára sem a másod- vagy harmadállást, pedig a dolgozók sok 
esetben csak ezzel tudják biztosítani anyagi biztonságukat. 
A szakdolgozói kamara szerint a törvény méltánytalan és előnytelen helyzetbe 
hozza a szakdolgozókat, amivel bizonytalanná teszi a betegellátást, és 
intézményeket fog ellehetetleníteni. Erre egyébként már a javaslat 
megjelenésekor figyelmeztettek a hvg.hu-nak nyilatkozó egészségügyi 
szakemberek. 
 
A bérrendezés ilyen egyoldalú formában és ütemezésben való kivitelezése, 
melyet a foglalkoztatás korlátozásokkal kiegészítenek tömeges megélhetési 
nehézségeket, pályaelhagyást, sőt országelhagyást eredményezhet! Meg kell 
őrizni munkatársainkat, hiszen magyar betegeket csak magyar nyelven beszélő 
magyar szakdolgozói karral lehet személyre szólóan ellátni - írták. 
Az orvosoknak jelentős béremelést biztosító, ám az összeférhetetlenségi 
szabályok miatt a dolgozókat várhatóan gúzsba is kötő, a hálapénz elfogadását 
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és adását pedig egyaránt büntető törvényt kedden már meg is szavazta a 
parlament. 
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Emmi: a szakdolgozók béremelésével kezdte az 

egészségügyi bérek rendezését a kormány  

 

A kormány a szakdolgozók béremelésével kezdte az egészségügyi bérek 
rendezését - közölte az Emberi Erőforrások Minisztériuma hétfőn az MTI-vel. 
 
 A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara állásfoglalására reagálva azt írták: 
a kormány az elmúlt hat évben olyan jelentős lépéseket tett az egészségügyi 
szakdolgozók anyagi megbecsüléséért, amire azt megelőzően még nem volt 
példa. 
 
A 2018-ban indított béremelési programnak köszönhetően négy lépcsőben, 
összességében 72 százalékkal emelkedik 2022-ig az egészségügyi szakdolgozók 
fizetése. A kormány 2019-ben 8 százalékos előrehozott szakdolgozói béremelést 
hajtott végre, amelybe már a védőnők is bekerültek - tették hozzá. 
 
A közleményben emlékeztettek arra, hogy az idén januári, további 14 százalékos 
fizetésemelésben már megközelítőleg 81 ezer szakdolgozó és körülbelül 
négyezer védőnő részesült. 
 
Idén novemberben további 20 százalékkal emelkedik az ápolók és az 
egészségügyi szakdolgozók fizetése, 2022 januárjától pedig újabb, 30 százalékos 
béremelésben részesülnek, így 2022-re egy ápoló átlagosan a két és félszeresét 
fogja keresni annak, mint amennyit 2016 előtt keresett - jegyezték meg. 
 
Az Emmi a kormány kiemelt céljának nevezte, hogy minden egészségügyi 
dolgozónak kiszámíthatóbb megélhetési és előmeneteli lehetőséget biztosítson, 
ezzel is megköszönve helytállásukat, azt, amit a koronavírus terjedésének 
megakadályozásáért és a magyar emberek egészségének védelméért tesznek. 
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A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) hétfőn a kamara 
honlapján közzétett közleményben azt írta, az orvosi bérek emeléséhez 
illeszkedő és nagyságrendű bérrendezést tart szükségesnek a szakdolgozóknál is. 
Úgy fogalmaztak, a koronavírus-fertőzöttek számának jelentős emelkedése 
miatt egyre nagyobb fizikai és pszichés terhelés nehezedik kollégáikra, ami már 
veszélyezteti a beteg- és a dolgozói biztonságot. A bizonytalan jövőkép rendkívüli 
feszültségeket okoz a szakdolgozók körében – közölté 
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24.hu 

Kunetz: Orbán azért egyezett meg az orvosi kamarával, 

mert attól tart, hogy összeomolhat az egészségügyi 

rendszer  

 
Balogh Zoltán, az Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke a csatorna 
híradójának azt mondta, hogy a törvény több tízezer szakdolgozó életét 
rendkívüli módon befolyásolja: az új jogállás miatt veszélybe kerülhet a 
másodállásuk. „Vannak olyan szolgáltatások, gondoljuk csak az otthonápolás 
területére ahol a kollégák 80 százaléka a további jogviszony tekintetében vállal 
ott munkát, tehát ha ebben az ellátási formában korlátozzuk az ő további 
alkalmazásának a lehetőségét, akkor az otthoni szakápolási szolgálat 
gyógytornászostól, ápolóstul teljes egészében be fog dőlni a rendszerbe.” 
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Szegedi Híradó 
videós tartalom: 
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merce.hu, Szerző: Csengel Karina 

A Magyar Orvosok Szakszervezete arra kéri Áder Jánost, 

ne írja alá az orvosok béremeléséről szóló törvényt  

 
A napokban több egészségügyi szakmai szervezet is komoly aggodalmát fejezte 
ki a törvénymódosítással kapcsolatban. Ahogy arról beszámoltunk, a Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói Kamara attól tart, hogy az új szabályok bevezetése a 
szakdolgozói humánerőforrás hiány miatt ellehetetlenítik egyes intézmények 
működését, mivel a magyar szakdolgozói kar jelentős része másod, sőt 
harmadállás együttes fenntartásával tudta és tudja biztosítani azt az anyagi 
biztonságot, amelyet jogosan követeltünk együtt a korábbi tárgyalásokon. 
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nepszava.hu, Szerző: Dr. Dávid Ferenc 

Gyógyító bérek 

 

Gyógyító bérek 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) Országos Elnöksége 2020. 
október 4-én (vasárnap) rendkívüli ülést tartott. Egy nappal azután, hogy október 
3-án (szombat) reggel találkozott a kormány és a Magyar Orvosi Kamara (MOK) 
delegációja. Orbán Viktor miniszterelnök még aznap a Facebook-oldalán 
közzétett videóban jelentette be, hogy elfogadták a kamara által előterjesztett 
javaslatot a bérek emeléséről.  
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A vasárnapi rendkívüli testületi ülés határozatában a MESZK elnöksége 
megismerte és üdvözli az orvosi bérek emelésére vonatkozó kormányzati 
támogatottságot; igényli az orvosi bérek emeléséhez illeszkedő nagyságrendű és 
elvű (1,9 szorzójú) bérrendezést; követeli, hogy a további tárgyalások kiindulási 
alapja a 2020. november 1-től érvényes egészségügyi szakdolgozók illetmény-, 
illetve bértáblája legyen; kéri, hogy 2021-ben is legyen szakdolgozói béremelés 
(minimum 50 százalék), mely jelenleg nincs betervezve; elvárja, hogy a 
szakdolgozói béremelés folytatódjon 2022-ben, illetve 2023-ban az orvosi 
bérrendezés ütemezésével és mértékével megegyező módon.  
 
Nem tértem ki a határozat minden részletére, hiszen mondanivalóm 
szempontjából az időzítés a fontos. Mi is történt? Hosszú és elkeseredett 
küzdelem után a tavaly ősszel megújult orvosi kamara vezetése kivívta az 
érdekkörébe tartozó munkavállalóknak (orvosoknak) a reform értékű 
béremelést, és elfogadtatta a kormánnyal a hozzá kapcsolódó történelmi lépést, 
a hálapénz jogi alapon történő kivezetését. Még meg sem száradt a tinta a 
kormány-kamara megállapodáson, rögtön színre lépett az egészségügyi 
szakdolgozói kamara elnöksége a bérköveteléseivel. Vasárnap (október 4-én) 
rájöttek, hogy most kell ütni a vasat.  
Nem vitatva a kérések/követelések jogosságát, kérdezem: a hét utolsó napján 
ismerték fel, hogy tenni kellene valamit a munkavállalók érdekében? Tudom, 
hogy ez elsősorban nem kamarai feladat, de mégis furcsa, hogy hirtelen 
ébresztőt fújtak. Mellesleg azt elfelejtették megjeleníteni a határozatban 
(50/2020./10.04.), hogy a hálapénzt a MESZK is megveti, és kivezetését javasolja 
a rendszerből. Vasárnap (október 5.) aztán a Független Egészségügyi 
Szakszervezet (FESZ) is felemelte szavát a szakdolgozók béremelése érdekében. 
Részlet a közleményükből: „Az eddig beígért szakdolgozói béremelésekkel nem 
lehet elérni a képzett munkavállalók megtartását, s különösen leértékeltnek 
érzik magukat most, az orvosok számára eldöntött béremelések fényében. 
Kérjük ezért a 2022-re tervezett szakdolgozói béremelés 2021-re való előre 
hozását, és a béremelések százalékos mértékének a megemelését, hasonló 
nagyságúra, mint amit az orvosok megérdemelt módon elértek.  
 
Az orvosi béremelések pontos számainak és ütemezésének fényében 
szervezetünk, a Független Egészségügyi Szakszervezet a közfinanszírozott 
szakdolgozókra vonatkozó arányos béremelési javaslatot küld meg a 
kormányfőnek. Ebben azt is igényelni fogjuk, hogy a béremelésekre összehangolt 
időpontban kerüljön sor.” Hangsúlyozom, hogy nem vagyok ellensége az 
alacsony béren foglalkoztatott munkavállalók tisztesebb bérezésének. De még el 
sem hangzottak hiteles számok arról, hogy mennyibe fog kerülni az orvosi 
fizetések rendezése, máris számolnunk kell egy újabb, több tízezres 
munkavállalói csoport radikális bérnövelési igényével. Milyen furcsa, hogy az 
orvosi bérekért folytatott kamarai küzdelemben sem a MESZK, sem pedig a FESZ 
nem állt csatasorba, és most, hogy megvan az eredmény, huszonnégy órán belül 
jelzik kéréseiket/követeléseiket. I 



 
gen, bérfeszültséget okozhat az orvosi bérrendezés, de azt is mindenkinek 
tudomásul kell vennie, hogy az állami költségvetés teljesítő képessége korlátos. 
A parlamenti ellenzék számos módosító indítványt nyújtott be az „orvos 
törvényhez”, amelyek nem találtak meghallgatásra. Ennek ellenére az 
egészségügyi szolgálati jogviszonyról szóló törvényt egyhangúlag (!), 165 igen 
szavazattal elfogadta a parlament október 6-án délután. Nem véletlen a 
szavazási arány, hiszen csaknem minden jóérzésű ember – a képviselő is – 
érdekelt egy hálapénz mentes egészségügy megteremtésében. De 
természetesen lehet kritizálni a villámsebességgel „átnyomott” törvényt, és 
ahogy az lenni szokott, mindenkinek van is véleménye az új szabályozásról.  
 
A hazai és külföldi gyakorlattal rendelkező Dénes Tamás doktor, a Rezidensek és 
Szakorvosok Szakszervezetének elnöke – a hálapénz ellenes küzdelem egyik 
ismert és következetes vezéralakja – „történelmi lépésnek” nevezte a parlamenti 
döntést, és így értékelt: „90 százalékban ez a törvény jó, azt a 10 százalékot kell 
korrigálni, ami zavaros, vagy egyáltalán nem elfogadható. Tehát ez egy nagyon 
jó törvény ilyen tekintetben, és igen, meg tud teremteni egy tiszta, átlátható – 
betegbiztonságot garantáló – egészségügyet Magyarországon, ahol a beteg nem 
kell, hogy féljen, amikor bejön az állami ellátó rendszerbe, hogy nem kap majd 
megfelelő ellátást, ha nincs pénze borítékba tenni 20 ezer forintot.”  
 
Az orvosi kamara vezetése és tagjai példát mutattak szakmaiságból és 
következetességből, és olyan eredményt értek el, amelyet közszférában érdekelt 
szakszervezet eddig még sohasem. A szakdolgozói béremelésre való igény lehet 
jogos, csak az elvárt eredmény megvalósulása érdekében tenni is kell valamit! 
Mint tudjuk, az érdekegyeztetés nem „levelező tagozaton” folyik: elnökségi 
határozatokkal, nyilatkozatokkal és iktatott levelekkel nem lehetnek sikeresek.  
 
A MESZK-nek és a FESZ-nek erőt és egységet kell mutatnia. Kizárólag szakmai 
alapokon nyugvó, hosszú és keserves tárgyalásokat folytatva lehet a kívánt 
eredményt elérni. Hivatkozási alap persze lehet az orvosok bére/béremelése, de 
úgy gondolom, hogy ezzel az összevetéssel nem sokra mennek. Megnyugtatásul. 
Dr. Kincses Gyula, a Magyar Orvosi Kamara elnöke már október 5-i 
nyilatkozatában indokoltnak és szükségesnek tartotta az egészségügyi 
szakdolgozók bérpozícióinak érdemi javítását.  
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Orvosvezénylés: igen, nem, talán. 

 
Az ágazati feszültségeket növeli, hogy az egészségügyi szakdolgozók is 
elégedetlenek. A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) szerint 
ugyanis a jogállási törvény éppúgy szűkíti az ők szabadságukat, mint az 
orvosokét, csakhogy ők nem kapnak ugyanolyan mértékű emelést. Gulyás 
Gergely kancelláriaminiszter furcsán igyekezett nyugtatni a szakdolgozókat, 
amikor azzal érvelt, hogy ők is húsz százalékos béremelést kapnak novembertől.  
 
Azt azonban ott nem említette, hogy ez a jövedelem többlet nem a 
munkakörülmények radikális átalakításához kapcsolódik és nem is új eredmény, 
hanem egy 2018-ban elindított több lépcsős korrekció aktuális lépése. 
Lapunknak egy ápolónő azt mondta: „Ne csodálkozzon senki, ha ettől nem 
ájulunk el, és nem rohanunk aláírni a munkavállalói jogainkat csorbító új 
szerződést.” 
A MESZK elnöke, Balogh Zoltán a szervezet közösségi portálján megosztott 
videójában jelentette be, hogy azonnal tájékoztató kampányba kezdenek. 
Lapunk úgy tudja, egyúttal felmérik, milyen tiltakozó akciót tudnak a vállalni 
tagjaik a jogszabály ellen.  

 

2020.10.09. 

atv.hu 

Az egészségügyi szakdolgozók szerint az átirányítási 

kényszerből lehet látni, hogy nincs elég szakember 

 
Sok egészségügyi dolgozó a mostani formájában nem tartja megfelelőnek az 
orvosi béremelésre vonatkozó törvényt. A szakszervezeti elnök szerint, ha nem 
történik változás, tömeges felmondások történhetnek. 
 
Egyre több a kérdés az új jogszabállyal kapcsolatban, ami az orvosok 
béremelésével foglalkozik. Az emeléssel mindenki egyetért, ezzel pedig akár tíz 
éves lemaradást tudnak majd kompenzálni. Azonban ez a jogszabály nem 
rendelkezik az egészségügyi szakdolgozók béréről. A bérrendezés csak az 
orvosoknak kedvez, egyoldalú formájában tömeges megélhetési nehézségeket, 
pályaelhagyást, sőt kivándorlást eredményezhet a szakdolgozók körében – írja a 
Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK), amely az orvosi kamarához 
intézett nyílt levélben fejezte ki csalódottságát az egészségügyi szolgálati 
jogviszonyról szóló törvénnyel kapcsolatban. 
 

https://nepszava.hu/3094848_orvosvezenyles-igen-nem-talan
http://www.atv.hu/belfold/20201008-az-egeszsegugyi-szakdolgozok-szerint-az-atiranyitasi-kenyszerbol-lehet-latni-hogy-nincs-eleg-szakember
http://www.atv.hu/belfold/20201008-az-egeszsegugyi-szakdolgozok-szerint-az-atiranyitasi-kenyszerbol-lehet-latni-hogy-nincs-eleg-szakember


Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke az ATV Start 
vendégeként azt nyilatkozta, hogy nem a bérrendezés elvével és annak 
indoklásával van a gond, hanem azzal, hogy ez a jogállási törvény a szakdolgozók 
több évtizede megszerzett jogait csorbítja. Szerinte az lenne az ideális, hogy egy 
szakdolgozónak ne legyen másik munkahelye, ahol még több órát kellene 
ledolgoznia.  
 
A bérlemaradás viszont olyan mértékű, hogy 2016-ban a szakdolgozók 40 
százaléka azonos bérálláson volt, ami a minimum szintet jelentette, és sokszor 
egy évtizedet kellett ahhoz dolgozni, hogy pár ezer forinttal emelkedjen a 
fizetésük. Fontosnak látja azt a növekedést, ami elindult 2016 óta, de egy OKJ-s 
végzettségű dolgozó még így is 260-270 ezer forintot fog keresni egy hónapban, 
2022-re éri el a fizetésük a bruttó 308 ezer forintot. 
A kamara elnöke szerint beláthatatlan következményei lesznek annak, ha nem 
lesz jelentős változás. Nem lehet tudni, hogy mennyi dolgozó marad majd az 
egészségügyben – tette hozzá Balogh. 
 
A szakértő szerint úgy kellene módosítani a törvényt, hogy először csak az 
orvosokra vonatkozzon, és megfigyelni, náluk hogyan működik. Utána lenne 
érdemes a szakdolgozóknál is elgondolkozni ezen a jogálláson. 
Elmondta, hogy hatvan-hetven ezer szakdolgozót érint a béremelési probléma. 
Mint fogalmazott, a változások olyan mértékűek, amiket nem lehet néhány hét 
alatt kivitelezni. Szerinte olyan ütközések lehetnek, amiket a járványhelyzet alatt 
nem kellene felvállalnia a magyar egészségügynek, sokan az átvezénylések miatt 
így is rengeteget dolgoznak. 
 
Balogh Zoltán azt mondta, ha valaki több helyen szeretne dolgozni, több pénzt 
szeretne keresni, akkor a dolgozó nem fog az állami egészségügyben maradni. 
Ezáltal nem csak a szakdolgozóknak lesz rosszabb, hanem a betegellátás 
minősége is romlani fog. Az egészségügyben dolgozók 25-30 százalékának van 
másod- vagy harmad állása. „Ha megmarad a törvény, akkor mellé kellene tenni 
a szakdolgozói bérrendezésnek azt a folyamatát, amire a kamara igényt tart, 
valamint a jogállási tényezőket úgy kellene változtatni, amivel a szakdolgozóknak 
biztos jövőképet tudnak adni” – mondta a műsorban. 
 
Az elnök úgy véli: az átirányítási kényszerből lehet látni, hogy nincs elég 
szakember, ahonnan átirányítanak ott pedig nem marad elég szakember. 
Úgy gondolja: a Magyar Orvosi Kamarával való együttműködésük mindig 
megvolt, és most is kiállnak az orvosi bérrendezés mellett. Viszont úgy véli, a 
három orvosi kamarának együtt kellett volna elindulni ezen az úton. 
Gulyás Gergely kancelláriaminiszter csütörtöki Kormányinfóján kijelentette, 
hogy folytatódik az ápolók és az egészségügyi szakdolgozók béremelése: 
november elsejével 20 százalékkal nő a bérük, 2022-ben pedig újabb 30 
százalékkal. 

 



2020.10.11. 

atv.hu 28:50 

Heti Napló Sváby Andrással 
videós tartalom: http://www.atv.hu/videok/video-20201011-heti-naplo-svaby-
andrassal-1-resz-2020-10-11 
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nepszava.hu, Szerző: Danó Anna 

Pánikot keltett a szakdolgozók között az új szolgálati 

törvény 

 
Ugyanez megjelent: 
szakszervezetek.hu: Pánikot keltett a szakdolgozók között az új szolgálati 
törvény 
weborvos.hu: A szakdolgozók csak 6 százaléka írná alá az új jogviszonyt 
168ora.hu: Aláírásgyűjtést, demonstrációt szeretnének a törvény miatt az 
egészségügyi dolgozók 
24.hu: A szakdolgozók közel harmada elhagyná az egészségügyet az új törvény 
miatt 
merce.hu: Együttes erővel lépnek fel az egészségügyi szakszervezetek a 
kormány ellen 
webradio.hu: Budapest, 2020. október 14., szerda (OS) - Orbán új törvénye 
miatt az ápolók harmada nem akar tovább dolgozni 
pestibulvar.hu: Súlyos helyzettel találták szemben magukat Orbánék – erre 
egyáltalán nem számítottak 
kuruc.info: Állítólag a szakdolgozók közel harmada elhagyná az egészségügyet 
az új törvény miatt 
veszpresszo.hu: A szakdolgozók közel harmada elhagyná az egészségügyet az új 
törvény miatt 
boldoguljtatabanyan.hu: PÁNIKBAN AZ EGÉSZSÉGÜGYI SZAKDOLGOZÓK:Sokan 
elhagynák a szakmát az új törvény miatt 
hazipatika.com: Pánikot keltett az új törvény a szakdolgozókban 
medicalonline.hu: Kritikusan sok szakdolgozó hagyná el az egészségügyet 
24.hu: Félrement béremelés: pályaelhagyásra készül az egészségügyi 
szakdolgozók negyede 
napi.hu: Baj lehet az új egészségügyi jogviszonyból - tömegével mondanak 
nemet az érintettek  
index.hu: Az egészségügyi dolgozók egynegyede inkább elhagyná a pályát 
infostart.hu: Ismét rekordot döntött a koronavírus fertőzés miatt elhunytak 
száma Magyarországon - a nap hírei 
atv.hu: Felmérés: az egészségügyi szakdolgozók egyharmada hagyhatja ott a 
pályát 
nyugatifeny.hu: Ráhasaltak a vészcsengőre az egészségügyi szakdolgozók: 
harmaduk elhagyná a pályát az új egészségügyi törvény-miatt 
infostart.hu: Egészségügyi szakdolgozók ezrei indulnának külföldre 
 
 
A MESZK kérdőívét 30 042 szakdolgozó töltötte ki, akiknek fele kórházban 
dolgozik. S mindössze csak hat százalékuk hajlandó aláírni az új 
munkaszerződéseket. 
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A megkérdezett szakdolgozók harmada nem kívánja aláírni az új szolgálati 
jogviszonnyal járó új munkaszerződését – derült ki a Magyar Egészségügyi 
Szakdolgozói Kamara országos felméréséből. 
 
Az önkitöltős online kérdőívre október 9. és 13. között válaszolhattak a 
köztestület tagjai. A mini kutatással a kamara vezetői egyben felhatalmazást 
kértek az ápolóktól, szakdolgozóktól arra, hogy milyen tiltakozó akciókat 
támogatnának, ha nem sikerül módosítani az alig 24 óra alatt elfogadott 
jogszabályt. Mint emlékezetes a törvénnyel a döntéshozók átírták a 
foglalkoztatási jogviszonyt, amely így leginkább a fegyveres testületek 
működéséhez igazítaná egészségügyet. A szakdolgozói kamara a maga részéről 
az első perctől egyértelműen elutasította törvényt, hiszen míg az orvosok 
legalább béremelést, ők most semmit nem kapnak a foglalkoztatási 
körülményeik teljes átalakításáért cserébe. 
 
 
A MESZK kérdőívét 30 042 szakdolgozó töltötte ki, akiknek fele kórházban 
dolgozik. S mindössze csak hat százalékuk hajlandó aláírni az új 
munkaszerződéseket. Arra a kérdésre, hogy amennyiben fölmondják a 
munkájukat, hová mennének dolgozni, a legtöbben 8758-an (30 százalék) végleg 
elhagynák a pályát, utánuk a legtöbben a magánegészségügyet választanák. 
 
A kitöltők harmadának van mellékállása az egészségügyben, azaz valószínűleg, 
ha ők távoznak több intézmény is elveszti az alkalmazottait. 
 
Lapunknak Babonits Tamásné, a szakdolgozói kamara alelnöke elmondta: ma 
reggel levelet küldtek Pintér Sándor belügy, és Kásler Miklós humán 
miniszternek, ebben jelezték, hogy milyen kockázatokat látnak a felmérés adatai 
alapján az új törvény bevezetésének és egyeztetést kértek a módosításokról. Az 
alelnök szerint az új jogállási törvény pánikot keltett a szakdolgozókban, és már 
most annyian keresnek állást, hogy az lassan veszélyezteti a kirendeléseket. 
Példaként említette, hogy szociális intézménybe jelentkeznek diplomás ápolók, 
műtősnők. 
  



2020.10.15,  

inforádió.hu 13:00  

Híradó 
hanganyag: 
https://drive.google.com/file/d/1MTGQgoEVh6DaEc8owOrKXkmQTa0M6bNi/vi
ew?usp=sharing 
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rtlklub.hu 11:00-13:20 

RTL Híradó késő este 
videós tartalom: https://www.rtlmost.hu/hirado-p_7724/rtl-hirado-keso-este-
2020-10-15-c_12773289 
 

2020.10.16 

medicalonline.hu 

Sinkó Eszter: Egyelőre csak a feszültségek látszanak a 

béremelések nyomán 

 

 (…) A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara felmérése szerint 30 ezer 
szakdolgozó harmada jelezte, hogy nem írja alá az új jogviszonyról szóló 
szerződését. Ez kritikus tömeg? 
 
Ha az ápolók öt százaléka nem írja alá a szerződést, az már „megfekteti” az élére 
állított rendszert. A kormány nem mérte fel, hogy a szakmai szervezetek sarokba 
szoríthatják. Ki kell egyeznie, mert az ellátórendszernek – amely a Covid miatt 
most még sérülékenyebb – működnie kell. Ezért végső soron úgy tűnik, hogy a 
kormány szorult helyzetbe kerülhet, és nem dicsőséget, hanem pofont vásárolt 
magának. (…) 
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hazipatika.com 

Változás jön az inkontinencia kezelésében 

 
Új fogalom: a kontinencia-szakasszisztens 
 
Hiánypótló kezdeményezése az új irányelvnek, hogy bevezeti a kontinencia-
szakasszisztens mint ellátási szereplő fogalmát. Dr. Balogh Zoltán, a Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke a sajtótájékoztatón egyrészt 
üdvözölte, hogy az irányelv hangsúlyosabbá teszi a szakdolgozók szerepet, 
kezdve a gyógytornászoktól az ápolókon át akár egészen a védőnőkig és 
dietetikusokig, másrészt rámutatott, a területen dolgozó orvosok részéről egyre 
nagyobb igény mutatkozik olyan jól képzett, a kontinencia tematikájában jártas 
szakasszisztensek iránt, akik kellő kompetencia birtokában tevékeny szerephez 
juthatnának az inkontinens betegek kezelésében. Ugyanakkor fontos, hogy az 
ehhez szükséges szaktudást megfelelő képzési struktúrában lehessen 
elsajátítani. Jelenleg ez Magyarországon még nem megoldott, de az irányelv 
ajánlása szerint mielőbb célszerű lenne egy akkreditált képzési formában történő 
szakképzést megteremteni. 

 
2020.10.16 

ujpestmedia.hu, műsorvezető: Balogh Gábor 

Újpestmédia- Korrekt 
Videós tartalom: https://ujpestmedia.hu/korrekt-balogh-zoltan/ 
 

2020.10.17 

weborvos.hu, Szerző: Dr. Szepesi András 

KARMESTER KERESTETIK! 
 
Tüskebokor 
 
2020-ban egy hét kellett hozzá, hogy az egészségügy törvényes (MOK, 
szakszervezetek) érdekképviselői felocsúdjanak, és most ők csalják be a 
kormányt a „tüskebokorba”. A MESZK gyorsan reagált, kérdőíves internetes 
kutatást végzett, és vérfagyasztó eredmény jött ki: az ápolók és egyéb 
szakdolgozók harmada nem akarja aláírni az új feltételeket vállaló nyilatkozatot. 
Az orvosok világa ennél ugyan bonyolultabb, de ott is számos furcsa dolog derült 
ki. 

 

 

https://www.hazipatika.com/napi_egeszseg/inkontinencia/cikkek/valtozas_jon_az_inkontinencia_kezeleseben/20201016131021
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2020.10.17 

magyarnarancs.hu, Szerző: Fülöp Zsófia 

Kik azok, akik az orvosoknál is rosszabbul járnak az új 

egészségügyi törvénnyel? 

 
Az orvosok mellett a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamarának (MESZK) is 
3–4 óra állt rendelkezésre a véleményezésre. A törvényjavaslat ugyanis nem 
csupán az orvosbérek emelését tartalmazta, hanem egy új jogviszony létrejöttét 
is rögzíti – utóbbi viszont nemcsak az orvosokra, hanem az egészségügyi 
ágazatban dolgozók egészére vonatkozik. A szakdolgozók számára viszont az új 
szabályozás nem tartalmaz a korábban beígérteken túli béremelést – miközben 
körülbelül 25 százalékkal több szakdolgozó kellene a rendszerbe. 
 
Az egészségügyi szolgálati jogviszonyról szóló törvény a szektorban január 1-jétől 
eltörli a közalkalmazotti státuszt (jelenleg az egészségügyben 60–70 ezren 
dolgoznak közalkalmazottként), és vele egy sor kedvezményt. Megszűnnek 
például a különféle (munkahelyi, kockázati, munkáltatói döntésen alapuló) 
pótlékok; megváltozik a túlórák elszámolásának ciklusa, amely most a kollektív 
szerződés értelmében 3 hónap, a munka törvénykönyve szerint viszont két év; 
felére csökken a felmondási idő; ellehetetlenül a kollektív szerződés intézménye. 
Ez utóbbi azért baj, mert a kollektív szerződés a munkavállalóknak biztonságot 
ad; amit abban rögzítenek, azt nem lehet egyoldalúan felmondani – foglalta 
össze Balogh Zoltán, a MESZK elnöke. 
 

2020.10.18 

nepszava.hu, Szerző: Kuslits Szonja 

Luxus magánellátás – ingyen 

 
(…)Rizikós, hogy hol és milyen ellátást kaphatnak a betegek a következő 
hónapokban, ha az új törvénynek köszönhetően orvosok tömegei hagyják el az 
állami intézményeket, hogy kizárólag magánrendelőkben folytassák a munkát. 
(Emlékeztetőül: a most elfogadott törvényi módosítás szerint a doktorok kétszer 
egy évre kirendelhetők másik kórházba, akár másik városba is.) A Magyar Orvosi 
Kamara is azt hangsúlyozza: a törvény jelenlegi formájában elfogadhatatlan, 
sértheti az alapjogokat, számos ponton módosításra szorul, január elsejei 
hatályba léptetése pedig komoly fennakadásokat is okozhat a hazai egészségügyi 
ellátásban. 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara által elkészített online 
közvélemény-kutatásból pedig az derült ki, hogy a megkérdezett szakemberek 
12 százaléka (vagyis 30 042 emberből 3605) a magánegészségügyben folytatná, 
míg 3 ezer külföldre menne a kialakult helyzet miatt – erről az Atv.hu számolt be 
a héten. Kérdés, mit tehetnek a betegek.(…) 

https://m.magyarnarancs.hu/belpol/kik-azok-akik-az-orvosoknal-is-rosszabbul-jarnak-az-uj-egeszsegugyi-torvennyel-134063
https://m.magyarnarancs.hu/belpol/kik-azok-akik-az-orvosoknal-is-rosszabbul-jarnak-az-uj-egeszsegugyi-torvennyel-134063
https://nepszava.hu/3095801_luxus-maganellatas--ingyen


2020.10.19 

hungarytoday.hu, Szerző: Kaszás Fanni 

Medical Chamber Recommends Amendments to New 

Healthcare Law, Medical Orgs Fear of Workers Leaving 

Sector  

 
The medical chamber is not the only organization that warns of mass leaving of 
healthcare workers. After the adoption of the bill, the Hungarian Chamber of 
Health Care Professionals (MESZK) conducted a nationwide online survey of its 
members regarding the legal relationship of the health service, so that the 
organization formulates its proposals on this basis. More than 30,000 people 
completed the questionnaires. According to the survey, almost a third of 
workers may leave public health care due to the new law. 
 
Following the announcement of the historic wage hike of Hungarian doctors 
promised by the Orbán government, we tried to find out how the new pay scale 
compares to Western European countries in which most Hungarian medical 
professionals leave to work. Prime Minister Viktor Orbán announced a few 
weeks ago that the government had accepted the […]Continue reading 
The vast majority of respondents (88 percent) were women. The largest 
proportion of workers are those who have been in the field for 26-30 years, 4692 
people. Overall, more than half of the respondents have been working in 
healthcare for at least 20 years, but a fairly large proportion are those who have 
worked in the sector for less than five years. Half of the respondents came from 
inpatient care, 20 per cent work in outpatient care, 14 per cent in primary care 
and 16 in other areas. 
 
The majority of workers, 23,328, said that they were employed forty hours a 
week, quite a few (2,552) volunteered to work 20 hours a week overtime, and 
the proportion of part-time workers (3,491) was also quite high. 33 percent of 
respondents, nearly ten thousand people, said they also have another job. Most 
of them, 48 per cent, also work a second job in healthcare, 20 per cent work in a 
health business, and only 22 per cent do not have their second job in the 
healthcare or social work sector. 
 
Five unions representing Hungary’s health-care workers have formed an alliance 
to advocate their interests against a new law affecting their sector, the unions 
said in a joint statement on Thursday. The Alliance for Health said the new 
legislation affected not only health-care workers but Hungarian society as a 
whole. On Oct. 6, lawmakers unanimously approved […]Continue reading 
Nearly two-thirds of those surveyed (62.7 per cent) do not yet know whether 
they will establish a health service contract, when introduced. However, a 
significant number, a total of 31.7 per cent said they will not sign the contract, 
while only 5.6 per cent already know that they will sign it. MESZK also asked 

https://hungarytoday.hu/medical-chamber-healthcare-law-doctors-leaving/
https://hungarytoday.hu/medical-chamber-healthcare-law-doctors-leaving/
https://hungarytoday.hu/medical-chamber-healthcare-law-doctors-leaving/
https://telex.hu/belfold/2020/10/15/magyar-egeszsegugyi-szakdolgozoi-kamara-szolgalati-jogviszony-kerdoiv?fbclid=IwAR2mWo_tUDR-sInVZPUNCCp1aplaWEk08Njw2vuRgFHNsohwbzUSA7vpIxw
https://hungarytoday.hu/?post_type=post&p=123860
https://hungarytoday.hu/?post_type=post&p=124196


workers how they would demonstrate against the law, with 8,700 indicating that 
they would even go to a street demonstration, while 6,997 respondents said they 
would deposit their notice of resignatio 

 
2020.10.19 

hírklikk.hu 

A Magyar Orvosi Kamara közölte, milyen változtatásokat 

kér a törvényben 

 
(…) A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara időközben elkészült felmérése 
szerint – amelyet 30 ezer érintett töltött ki –, a szakdolgozók harmada jelezte, 
hogy ha nem változtatnak a törvényen, elhagyja a pályát, több, mint tíz 
százalékuk pedig külföldön vállalna egészségügyi munkakört. (…) 

 
2020.10.19 

atv.hu 

ATV Start 

Videós tartalom:  http://www.atv.hu/videok/video-
20201019-az-egeszsegugyi-dolgozok-harmada-valoban-
elhagyni-keszul-a-palyat 

  

https://hirklikk.hu/kozelet/a-magyar-orvosi-kamara-kozolte-milyen-valtoztatasokat-ker-a-torvenyben/371329/
https://hirklikk.hu/kozelet/a-magyar-orvosi-kamara-kozolte-milyen-valtoztatasokat-ker-a-torvenyben/371329/
http://www.atv.hu/videok/video-20201019-az-egeszsegugyi-dolgozok-harmada-valoban-elhagyni-keszul-a-palyat
http://www.atv.hu/videok/video-20201019-az-egeszsegugyi-dolgozok-harmada-valoban-elhagyni-keszul-a-palyat
http://www.atv.hu/videok/video-20201019-az-egeszsegugyi-dolgozok-harmada-valoban-elhagyni-keszul-a-palyat
http://www.atv.hu/videok/video-20201019-az-egeszsegugyi-dolgozok-harmada-valoban-elhagyni-keszul-a-palyat


2020.10.19 

medicalonline.hu 

Petíció a MESZK-től: ne vonatkozzon a szakdolgozókra! 

 
Ugyanez megjelent: 
weborvos.hu: MESZK: a törvény ne vonatkozzon a szakdolgozókra! 
mfor.hu: Magyar Orvosi Kamara: ilyen feltételekkel tudják elképzelni a jövőt 
 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) az Országgyűlés soron 
kívüli intézkedését kezdeményezi annak érdekében, hogy az egészségügyi 
szolgálati jogviszonyról szóló törvény hatálya ne terjedjen ki a szakdolgozókra. 
Kapcsolódó cikkek 
 
Sinkó Eszter: Egyelőre csak a feszültségek látszanak a béremelések nyomán 
Kritikusan sok szakdolgozó hagyná el az egészségügyet 
Az orvosi kamara módosítási javaslatai a jogviszonyról szóló törvényhez 
A szakszervezeti szövetségek a törvény visszavonását követelik, a FESZ 50 
százalékos béremelést kér 
 
Mint honlapjukon írják: "a törvény kimondja, hogy az állami és önkormányzati 
fenntartású intézményeknél 2021. január elsejétől kizárólag egészségügyi 
szolgálati jogviszonyban lehet egészségügyi tevékenységet végezni, azaz 
megszűnik a közalkalmazotti jogviszony, eltörlik a Kollektív Szerződést, ezzel 
szerzett jogaink szűnnek meg, ami súlyosan méltánytalan. Egyéb szigorítást is 
bevezet az új jogszabály: 
- további kereső jogviszony engedélyeztetésének megnehezítését, 
- a dolgozó országosan áthelyezhető bármely intézményhez egyoldalúan az 
eddigi 44 nap kirendelés helyett akár 2 év időtartamra, 
- jelentősen csökken a felmentés és a végkielégítés mértéke, 
- elvész a közalkalmazott jogviszony tartama alatt szerzett jogfolytonosság, hogy 
csak néhány hátrányos rendelkezést említsünk! 
Mindezeken kívül a szakdolgozói kar illetmény besorolási rendszere, annak 
törvényben garantált emelkedése és módja, a felvállalt terheket elismerő, az 
orvosi béremeléssel arányos mértékű, azonos elosztási elveken alapuló 
bérrendezése nem jelenik meg. 
 
A helyzetet tovább súlyosbítja, hogy az intézkedéseket igen rövid határidők alatt 
kell végrehajtani, a pandémia második hullámának közepén, ami egyébként is 
nagy terhet ró az egészségügyi dolgozókra és fokozott erőfeszítést igényel tőlük! 
A törvény beterjesztése előtt a jogalkotók csak igen rövid, pár órát biztosítottak 
részünkre a véleményezésre. A rendkívül hátrányos, méltánytalan, szerzett 
jogainktól megfosztó, a szakdolgozói közösséget súlytó szabályozás ellen 
közösen emeljük fel szavunkat. Ennek megvalósításához azonban az egységes 

http://medicalonline.hu/eu_gazdasag/cikk/peticio_a_meszk_tol__ne_vonatkozzon_a_szakdolgozokra
https://weborvos.hu/egeszsegpolitika/meszk-a-torveny-ne-vonatkozzon-a-szakdolgozokra-262701
https://mfor.hu/cikkek/makro/magyar-orvosi-kamara-ilyen-feltetelekkel-tudjak-elkepzelni-a-jovot-.html
http://medicalonline.hu/cikk/sinko_eszter__egyelore_csak_a_feszultsegek_latszanak_a_beremelesek_nyoman
http://medicalonline.hu/cikk/kritikusan_sok_szakdolgozo_hagyna_el_az_egeszsegugyet
http://medicalonline.hu/cikk/az_orvosi_kamara_modositasi_javaslatai_a_jogviszonyrol_szolo_torvenyhez
http://medicalonline.hu/cikk/a_szakszervezeti_szovetsegek_a_torveny_visszavonasat_kovetelik__a_fesz_50_szazalekos_beremelest_ker
http://medicalonline.hu/cikk/a_szakszervezeti_szovetsegek_a_torveny_visszavonasat_kovetelik__a_fesz_50_szazalekos_beremelest_ker


akaratot tükröző önkéntes, támogató nyilatkozatokra (aláírásokra) van szükség", 
írja a MESZK. 
 

2020.10.20 
penzcentrum.hu 

Több ezren veszíthetik el közalkalmazotti státuszukat 

egyetlen tollvonással 

 
Egyre gyűlik a feszültség a feszültség az új egészségügyi törvény kapcsán. Nem 
csak azért, mert az eddig is jelentős bérkülönbséget orvosok és szakdolgozók 
között ez a helyzet csak még nagyobbra növelné, hanem mert rengeteg 
hátránnyal jár majd a törvénymódosítás, például ápolók, asszisztensek, 
védőnők számára. Ezért aláírásgyűjtési kampányba kezdett a Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói Kamara, hogy megmaradjon az a kevés előny, ami 
ezzel a szakmával jár. 
 
Az október 6-án elfogadott új egészségügyi törvény leginkább az egészségügyi 
szakdolgozókat érinti hátrányosan. Míg az orvosoknak csak kisebb hányada 
közalkalmazott (nagyjából 18 ezer a 48 ezerből), addig a betegek mellett 24 
órában szolgálatot teljesítő ápolók közül a legtöbben - a 69 ezer fős 
összlétszámból mintegy 60 ezren - közalkalmazotti jogviszonyban dolgoznak. 
Nem csoda, hogy a szakdolgozók egy része már most elkezdte keresni az 
egészségügyi rendszeren kívüli lehetőségeket., ami hatalmasra növeli az ápolók 
és az orvosok közötti - eddig is jelentős - bérkülönbséget. 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) most az Országgyűlés 
soron kívüli intézkedését kezdeményezi annak érdekében, hogy az egészségügyi 
szolgálati jogviszonyról szóló 2020. évi C. törvény személyi hatálya ne terjedjen 
ki az egészségügyi szakdolgozókra. Az ehhez kapcsolódó érveiket változtatás 
nélkül közöljük közleményük alapján: 
"A törvény kimondja, hogy az állami és önkormányzati fenntartású 
intézményeknél 2021. január elsejétől kizárólag egészségügyi szolgálati 
jogviszonyban lehet egészségügyi tevékenységet végezni, azaz megszűnik a 
közalkalmazotti jogviszony, eltörlik a Kollektív Szerződést, ezzel szerzett jogaink 
szűnnek meg, ami súlyosan méltánytalan. Egyéb szigorítást is bevezet az új 
jogszabály: 
további kereső jogviszony engedélyeztetésének megnehezítését, 
a dolgozó országosan áthelyezhető bármely intézményhez egyoldalúan az eddigi 
44 nap kirendelés helyett akár 2 év időtartamra, 
jelentősen csökken a felmentés és a végkielégítés mértéke, 
elvész a közalkalmazott jogviszony tartama alatt szerzett jogfolytonosság, hogy 
csak néhány hátrányos rendelkezést említsünk! 
Mindezeken kívül a szakdolgozói kar illetmény besorolási rendszere, annak 
törvényben garantált emelkedése és módja, a felvállalt terheket elismerő, az 
orvosi béremeléssel arányos mértékű, azonos elosztási elveken alapuló 
bérrendezése nem jelenik meg. 

https://www.penzcentrum.hu/karrier/tobb-ezren-veszithetik-el-kozalkalmazotti-statuszukat-egyetlen-tollvonassal.1104458.html
https://www.penzcentrum.hu/karrier/tobb-ezren-veszithetik-el-kozalkalmazotti-statuszukat-egyetlen-tollvonassal.1104458.html
https://www.penzcentrum.hu/biztositas/nagyon-felrement-az-orvosi-beremeles-sok-egeszsegugyis-keszul-palyaelhagyasra.1104266.html
https://www.penzcentrum.hu/biztositas/nagyon-felrement-az-orvosi-beremeles-sok-egeszsegugyis-keszul-palyaelhagyasra.1104266.html


A helyzetet tovább súlyosbítja, hogy az intézkedéseket igen rövid határidők alatt 
kell végrehajtani, a pandémia második hullámának közepén, ami egyébként is 
nagy terhet ró az egészségügyi dolgozókra és fokozott erőfeszítést igényel tőlük! 
A törvény beterjesztése előtt a jogalkotók csak igen rövid, pár órát biztosítottak 
részünkre a véleményezésre. A rendkívül hátrányos, méltánytalan, szerzett 
jogainktól megfosztó, a szakdolgozói közösséget súlytó szabályozás ellen 
közösen emeljük fel szavunkat. Ennek megvalósításához azonban az egységes 
akaratot tükröző önkéntes, támogató nyilatkozatokra (aláírásokra) van szükség." 
A MESZK 2020. október 26. (hétfő) éjfélig gyűjti a támogató aláírásokat a 
petícióhoz. 

 
2020.10.25 
alfahir.hu, Szerző: Sarkadi-Illyés Csaba 

Több mint 18 ezren írták alá, hogy az ápolókra ne 

vonatkozzon a kormány új törvénye 

 
Ugyanez megjelent: 
index.hu: Lázad a szakma, több mint 18 ezer szakdolgozó tiltakozik az ápolók 
áthelyezése ellen 
 
 
Eddig több mint 18 ezren írták alá a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara 
petícióját, amely azt kéri, hogy a szolgálati jogviszonyról szóló törvény ne 
vonatkozzon a szakdolgozókra – számol be az RTL Klub Híradó.   
 
A petíciót hétfőn adják át az Országgyűlésnek.  
 
Emlékezetes, az egészségügyi szolgálati jogviszonyról szóló törvényt úgy írta alá 
Áder János köztársasági elnök, hogy annak legfőbb szereplőivel, az orvosokkal, 
pontosabban a Magyar Orvosi Kamarával sem sikerült megegyeznie a 
kormánynak, illetve semmibe vette a szakápolók véleményét is.  
 
Ha a nővérek aláírják az új jogviszonyt, őket is bármikor átrendelhetik egy másik 
egészségügyi intézménybe, akár 1+1 évre is, másrészt számukra is engedélyhez 
kötött a másodállás vállalása - miközben számukra egy fillér béremelést sem 
biztosít a törvény. 
 

2020.10.25 
rtlmost.hu 26:00 

RTL Klub Híradó 
videós tartalom: https://www.rtlmost.hu/hirado-p_7724/rtl-hirado-2020-10-
25-c_12779491 
 

https://alfahir.hu/2020/10/25/egeszsegugyi_szolgalati_jogviszony_apolok_magyar_egeszsegugyi_szakdolgozoi_kamara
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2020.10.26 

mandiner.hu, Szerző: Bauer Tamás 

Régóta nem tapasztalt egyetértés 

 
(…)„A Szakdolgozói Kamara gyors felmérést végzett tagjai között, és bizony a 
többségük hajlik a szakma illetve az ország elhagyására az új szolgálati törvény 
miatt. Az Orvosi Kamara nyolc pontos kompromisszumos javaslatot tett közzé az 
új törvénnyel kialakult, az orvosok nagy része számára elfogadhatatlan helyzet 
módosítására. A kormány által beterjesztett és az Országgyűlés által elfogadott 
törvény ugyanis az orvosi béremelést és a hálapénz megtiltását azzal kötötte 
össze, hogy az egészségügyi dolgozók - a béremelés által nem érintett 
szakdolgozók is – a közalkalmazotti jogviszonyból olyan »szolgálati jogviszonyba« 
kerülnek át, amilyen egyébként csak a fegyveres testületek tagjai tekintetében 
létezett, és mindenféle új kötöttséggel jár: a mellékállások tilalmával és a szabad 
kirendelés lehetőségével, elfogadásának kötelezettségével. Az, hogy az Orbán-
rendszer ilyen módon lép fel az egészségügyben dolgozók eláramlásával 
szemben, nem meglepő, ez a rendszer szereti azt is parancsokkal és tilalmakkal 
rendezni, amit polgári társadalmakban érdekeltséggel és megegyezéssel szoktak 
megoldani. Erre kár volna különösebben szót vesztegetni. Másra viszont igen. (…) 
 

2020.10.26 

444.hu, Szerző: haszanz 

Dörgedelmes levelet írt a dunaújvárosi kórház 

főigazgatója, miután néhány beosztottja a Facebookon 

tiltakozott az új egészségügyi törvény ellen 
 
(…) Az orvosok jelentős részének sem tetszik az új szabályozás, ami lényegében 
megtiltja a másodállásokat és szükség esetén átvezényelhetővé teszi őket akár 
hosszabb időre is. És tiltakoznak miatta a szakdolgozók is, akiket ugyanúgy érint 
az akár kétéves átvezényelhetőség és a másodállás korlátozása, de ők még a 
cserébe járó béremelésből is kimaradnak. A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói 
Kamara erről szóló petícióját már 18 ezren írták alá, hétfő éjfélig gyűjtik az 
aláírásokat, amiket a héten adnak át az Országgyűlésnek. (…) 
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2020.10.28 

mfor.hu, Szerző: Kormos Olga 

MOK: az orvosok harmada inkább elhagyná az országot, 

mint sem aláírja az új orvostörvényt 

 
(…) A Kamara úgy látja, hogy csak velük együtt, az orvosok felé transzparensen 
kivitelezett megegyezéssel lehet megnyugtatóan rendezni a helyzetet, ahogy a 
szakdolgozókat képviselő Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) 
szempontjait is figyelembe kell venni. 
 
Az orvostársadalom az egészségügyi szakdolgozókkal karöltve ezután is minden 
tőle telhetőt megtesz a járvány elleni harcban a betegek gyógyulásáért. Az új 
jogviszonyt alá nem írók sem vonják ki magukat a küzdelemből. A törvény 
egészségügyi dolgozók által nem elfogadható formája vagy egyeztetés nélküli 
módosítása azonban egyértelműen a magyar társadalom egészségügyi 
ellátásának súlyos károsodásához vezet már rövid távon is. (…) 
 
 

https://mfor.hu/cikkek/makro/mok-modositasok-nelkul-az-orvosok-ketharmada-nem-fogja-alairni-az-uj-jogviszonyi-szerzodest.html
https://mfor.hu/cikkek/makro/mok-modositasok-nelkul-az-orvosok-ketharmada-nem-fogja-alairni-az-uj-jogviszonyi-szerzodest.html

